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WZI-RA.0002.5.2011 
Protokół Nr VIII/11 

z sesji Rady Powiatu Gostyńskiego 
odbytej dnia 16 czerwca 2011 r. 

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Gostyniu 
 
Ad 1) 
Przewodniczący Rady Powiatu Robert Marcinkowski o godzinie 13.00 otworzył ósmą 
sesję Rady Powiatu Gostyńskiego. 
Przewodniczący powitał radnych oraz zaproszonych gości, w tym Posła na Sejm Łukasza 
Borowiaka 
W Radzie Powiatu zasiada 19 radnych. Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada jest 
władna podejmowania uchwał, gdyż jest zachowane quorum. Podczas stwierdzania 
quorum na sesji obecnych było 18 radnych. Nieobecna była radna Kazimiera Puślednik. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 
Ad. 2 
Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski przedstawił porządek obrad. 
 

Na salę przybyła radna Kazimiera Puślednik. 
Na sali obecnych jest 19 radnych. 

 
Starosta Andrzej Pospieszyński złożył wniosek o dodanie do porządku obrad pkt. 8 
j) 
o treści: „Rozpatrzenie projektu uchwały oraz podjęcie uchwały w sprawie 
zgłoszenia kandydata na pozaetatowego członka Kolegium Regionalnej Izby 
Obrachunkowej 
w Poznaniu.” Starosta wyjaśnił, że poprzedni konkurs został unieważniony ze względu 
na niespełniony wymóg zgłoszenia się co najmniej dwóch kandydatów. W związku 
z powyższym został ogłoszony drugi konkurs.  
 
Wniosek został przyjęty w wyniku głosowania- 17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” 
przy 2 głosach „wstrzymujących się”.  
Porządek obrad został przyjęty w wyniku głosowania- 19 głosów „za”. 
 
Porządek posiedzenia VIII sesji Rady Powiatu Gostyńskiego: 
1. Otwarcie i ustalenie quorum. 
2. Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Powiatu. 
4. Informacja Starosty o działalności Zarządu Powiatu Gostyńskiego w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi Zarządu. 
6. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych interpelacjach i udzielonych 

na nie odpowiedziach. 
7. Zapytania radnych. 
8. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu Powiatu Gostyńskiego za 2010 rok, 
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b) udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Gostyńskiego za 2010 rok, 
c) nadania wyróżnienia „Zasłużony dla Powiatu Gostyńskiego”, 
d) likwidacji Oddziału dla przewlekle chorych oraz Hospicjum stacjonarnego, 
e) wyrażenia zgody na nabycie prawa użytkowania wieczystego nieruchomości 

położonych w Gostyniu, 
f) zmiany Uchwały Nr VI/47/11 z dnia 31 marca 2011 r. w sprawie określenia zadań 

z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, 
realizowanych w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot na poszczególne zadania, 

g) zaciągnięcia kredytu długoterminowego, 
h) zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2011 r., 
i) przyjęcia informacji o stanie środowiska i działalności kontrolnej Wielkopolskiego 

Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska w Powiecie Gostyńskim w roku 
2010, 

j) zgłoszenia kandydata na pozaetatowego członka Kolegium Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu 

9. Informacja o działalności Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Roślin w Poznaniu 
na terenie Powiatu Gostyńskiego w 2010 r. 

10. Odpowiedzi na zapytania radnych. 
11. Wnioski i oświadczenia radnych. 
12. Wolne głosy. 
13. Zakończenie.  
 
Ad. 3) 
Protokół z VII sesji Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 19 maja 2011 r. został przyjęty 
w wyniku głosowania- 19głosów „za”. 
 
Ad. 4) 
Przewodniczący Robert Marcinkowski poinformował, że informację z posiedzenia 
Zarządu z 20 i 26 maja oraz z 1 czerwca br. zostały przekazane radnym wraz 
z materiałami na sesję. 
Starosta Andrzej Pospieszyński poinformował, że informacja z posiedzenia Zarządu 
z 9 czerwca br. została przekazana radnym drogą elektroniczną. 
 
Ad. 5) 
Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi zarządu 
Radny Jarosław Jędrkowiak zwrócił uwagę na pkt. 2 informacji z dnia 9 czerwca- Zarząd 
zapoznał się z pismem dyrektora ZSO w Gostyniu. Jest tam zapis, że pismo tej treści 
trafiło również do Rady Powiatu Gostyńskiego. Radny poprosił o informację na ten temat. 
Przewodniczący Robert Marcinkowski odpowiedział, że pismo trafiło do Rady Powiatu 
i zostanie zaprezentowane radnym w wolnych głosach i wnioskach. 
 
Ad. 6) 
Przewodniczącego Rady Robert Marcinkowski poinformował, że w okresie 
międzysesyjnym interpelacji nie złożono. 

 
Ad. 7) 
W punkcie „Zapytania radnych” głosu nie zabrano. 
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Ad. 8 a) 
Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Gostyńskiego za 2010 rok przedstawił 
Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski.  
Poinformował, że zgodnie z przepisem art. 12 pkt 6 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. 
o samorządzie powiatowym do wyłącznej właściwości Rady Powiatu należy rozpatrzenie 
sprawozdania z wykonania budżetu oraz podjęcie uchwały w sprawie udzielenia 
lub nieudzielenia absolutorium dla zarządu z tego tytułu. Ponadto, na podstawie art. 270 
ust. 4 ustawy o finansach publicznych, organ stanowiący jednostki samorządu 
terytorialnego rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie finansowe jednostki samorządu 
terytorialnego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu, w terminie do dnia 
30 czerwca roku następującego po roku budżetowym. Zarząd Powiatu w dniu 30 marca 
2011 roku przedłożył Radzie Powiatu sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu 
Gostyńskiego za 2010 rok wraz z informacją o stanie mienia Powiatu Gostyńskiego 
wg stanu na dzień 31 grudnia 2010 r., a w dniu 10 maja 2011 r. sprawozdanie finansowe 
Powiatu Gostyńskiego za 2010 rok. Powyższe sprawozdania zostały skierowane przez 
Przewodniczącego Rady do wszystkich Komisji stałych rady celem zaopiniowania.  
 

Starosta Andrzej Pospieszyński przedstawiając sprawozdanie z wykonania budżetu 
za 2010 rok poinformował, że dochody kształtowały się na poziomie 70.386.000 zł 
i wynosiły 98,04 % planowanych dochodów, wydatki – 96 % czyli 77.732.000 zł. Na nieco 
mniejsze dochody wpływ miała bieżąca sytuacja gospodarcza w kraju – niższe były 
dotacje które otrzymujemy w formie dotacji i subwencji. Wydatki były również mniejsze, 
gdyż dotyczą zadań kontynuowanych z ubiegłych lat. Omawiając zadania z zakresu 
administracji rządowej Starosta poinformował, że wskaźnik wykonania wynosił 99,89%, 
tj. ponad 6,5 mln zł. Jest to kolejny rok, kiedy powiat w celu prawidłowej realizacji licznych 
zadań rządowych musi dokładać do tych zadań, głównie do wydatków osobowych. 
Znaczącą pozycją w wydatkach były wydatki bieżące na utrzymanie poszczególnych 
jednostek, funduszy płac, utrzymania obiektów. W powiecie działa ponad 20 jednostek 
i zatrudnionych jest kilkaset osób. Starosta podkreślił wielkość realizowanych inwestycji, 
gdzie główne zadania były finansowane z udziałem środków unijnych oraz innych środków 
pochodzących z programów rządowych, jak. np. schetynówka. . 
Starosta przedstawił prezentację, która stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Skarbnik Powiatu Eleonora Gościniak przedstawiła sprawozdanie finansowe wraz 
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Gostyńskiego za 2010 rok oraz 
informacją o stanie mienia. 
 
Skarbnik Powiatu Eleonora Gościniak odczytała uchwałę Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 
sprawozdaniu z wykonania budżetu powiatu za 2010 r. o treści: 
„Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyznaczony 
Zarządzeniem Nr 11/2009 Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 
6 lipca 2009 r. ze zmianami w osobach: Przewodniczący: Zdzisław Drost Członkowie: Beata 
Rodewald- Łaszkowska i Danuta Szczepańska działając na podstawie art. 13 pkt 5 i art. 19 
ust. 2 ustawy z dnia 7 października 1992 r. o regionalnych izbach obrachunkowych (Dz.U. 
Nr 55 z 2001 r. poz. 577 ze zmianami) i art. 265 ust. 2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. 
o finansach publicznych (Dz.U. Nr 157, póz. 1240 ze zmianami) wyraża o przedłożonym 
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przez Zarząd Powiatu Gostyńskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu za 2010 
rok wraz z informacją o stanie mienia i objaśnieniami opinię pozytywną. Przedmiotem 
badania, stanowiącym podstawę do wydania opinii było przedłożone tutejszej Izbie roczne 
sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Gostyńskiego za 2010 rok wraz z informacją 
o stanie mienia i objaśnieniami Skład Orzekający zapoznał się też z uchwała budżetową 
uchwaloną w pełnej szczegółowości klasyfikacji budżetowej oraz ze sprawozdaniami 
budżetowymi przedkładanymi Regionalnej Izbie Obrachunkowej. Przedłożone sprawozdanie 
Zarządu z wykonania budżetu Powiatu za 2010 rok zawiera: 
- dane dotyczące realizacji dochodów i wydatków budżetowych w ujęciu tabelarycznym 

oraz w ujęciu opisowym. W tabeli przedstawiono realizację dochodów i wydatków 
w pełnej szczegółowości klasyfikacji budżetowej z wykazaniem planowanych kwot, 
wykonania dochodów oraz stosunku procentowego wykonania planu, 

- dane dotyczące przychodów i wydatków funduszy celowych w ujęciu tabelarycznym 
i opisowym, 

- dane dotyczące realizacji dotacji, zadań inwestycyjnych z budżetu Powiatu Gostyńskiego 
oraz dane dotyczące realizacji zadań z wieloletniego programu inwestycyjnego. 

- wykonanie wydatków związanych z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej 
przekazanych ustawowo oraz realizowanych na podstawie porozumień z organami 
administracji rządowej. 

Na podstawie przeprowadzonego badania Skład Orzekający ustalił, że uchwalony w dniu 
18 grudnia 2009 r. budżet Powiatu na 2010 rok wraz z wprowadzonymi przez Radę 
oraz Zarząd, w ciągu roku budżetowego, zmianami został wykonany następująco: 
- dochody w wysokości 70.386.822 zł, co stanowi 98,04 % planu, 
- wydatki w wysokości 77.732.036 zł, co stanowi 96,15 % planu, 
- w wyniku tak zrealizowanego budżetu rok zamknął się deficytem budżetowym w kwocie 

7.345.214 zł przy zakładanym w kwocie - 9.046.042 zł. Przychody budżetu 
zrealizowano w kwocie 14.502.270 zł, w tym z tytułu kredytów i pożyczek w kwocie 
12.346.146 zł, z tytułu innych rozliczeń krajowych w kwocie 1.856.124 zł oraz 
z tytułu spłaty pożyczek udzielonych w kwocie 300.000 zł. Rozchody zrealizowano 
w kwocie 4.824.304 zł i dotyczyły spłaty kredytów i pożyczek w kwocie 4.474.304 zł 
oraz pożyczek udzielonych w kwocie 350.000 zł. Dane te potwierdza sprawozdanie 
Rb-NDS o nadwyżce/deficycie za okres od początku roku do dnia 31 grudnia 2010 r. 
Ze sprawozdania Rb-Z o stanie zobowiązań jednostki samorządu terytorialnego 
za okres od początku roku do dnia 31 grudnia 2010 r. wynika, ze zadłużenie Powiatu 
z tytułu kredytów i pożyczek na koniec 2009 roku ogółem wyniosło 29.708.817 zł, 
co stanowi 42,20 % wykonanych dochodów. 

W sprawozdaniu Zarząd przedstawił realizację poszczególnych dochodów w ujęciu 
tabelarycznym, a w części opisowej omówił poziom realizacji oraz przyczyny 
występujących rozbieżności pomiędzy planem a wykonaniem. Ponadto przedstawił 
realizację wydatków w jednostkach, inspekcjach i strażach (w tym również poziom 
wykonania zadań inwestycyjnych). Na str. 43 sprawozdania z wykonania budżetu, 
przedstawiono plan i wykonanie przychodów i wydatków Powiatowego Funduszu 
Gospodarki Zasobem Geodezyjnym i Kartograficznym, w wyniku analizy stwierdzono 
przekroczenie planowanych wydatków w § 2960 - Przelewy redystrybucyjne –plan 
71.855 zł wykonanie 77.098 zł; kwota przekroczenia - 5.243 zł, co potwierdza roczne 
sprawozdanie Rb-33 w wykonania planów finansowych funduszy celowych nie 
posiadających osobowości prawnej za okres od początku roku do dnia 31 grudnia 2010 
roku. Przekroczenie wystąpiło w związku z realizacją wyższych przychodów. W niżej 
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wymienionych podziałkach klasyfikacji budżetowej poniesione zostały wydatki związane 
z wypłatą odsetek oraz kar i odszkodowań: 
Dział Rozdział Paragraf Nazwa Plan Wykonanie 

758 75814 4590 Kary i odszkodowania wypłacane 
na rzecz osób fizycznych 150.000,00 80.600,43 

Na str. 71 sprawozdania Zarząd zawarł informację iż są to środki poniesione na wypłatę 
odszkodowań z tytułu nadpłaconych kwot za Kartę Pojazdu. Analiza sprawozdania 
z wykonania budżetu w powiązaniu ze sprawozdaniem budżetowym Rb-28S wykazała, 
że w n/w podziałkach klasyfikacji budżetowej (z pominięciem paragrafów wynagrodzeń 
i pochodnych od wynagrodzeń) suma wydatków wykonanych i zobowiązań przekracza plan 
ustalony w budżecie: 

Dział Rozdz. § Plan Wykonanie Zobowiązania 
wykonanie + 
zobowiązania 
(5+6) 

przekroczenie 
(7-4) 

1 2 3 4 5 6 7 8 
750 75020 4260 115000 110341,41 13 992,96 124 334,37 9 334,37 
801 80130 4260 492 758 491 396,00 9 703,73 501 099,73 8 341,73 

Razem 17676,10 
 
Rada Powiatu uchwałą nr XXXVI/301/09 z dnia 22 grudnia 2009 r. upoważniła Zarząd 
do zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku następnym (2011) jest 
niezbędna dla zapewnienia ciągłości działania powiatu i termin zapłaty upływa w 2011 
roku. Skład Orzekający stwierdził zgodność wykazanych w sprawozdaniu Zarządu 
planowanych kwot z budżetem oraz poszczególnymi sprawozdaniami budżetowymi 
i informacjami dysponentów środków budżetu państwa i budżetów jednostek samorządu 
terytorialnego. Skład Orzekający wskazuje na następujące uchybienia: 
Na str. 5 przedstawiającej wykonanie dochodów w formie tabelarycznej wykonanie 
w rozdz. 85201 i 85204 wykazano w nieprawidłowej wysokości, i tak: 
- odnośnie rozdz.85201 wpisano 950.116,89zł zamiast 965.644,1 zł (podsumowanie 

rozdziału), 
- odnośnie rozdz. 85204 wpisano 249.597,39 zł a winno być 234.070,17 zł 

(podsumowanie). 
Na str. 39 wykonanie dotacji od innych jednostek samorządy na zadania realizowane 
w drodze porozumień, na zadania bieżące wykonanie § 271 w dz. 900 rozdz. 90095 
(na str. 58 wskazano, iż w 2010 roku Powiat otrzymał dotacje m.in. na likwidację 
azbestu w dz. 900 rozdz. 90011 zamiast, jak to wynika zestawienia tabelarycznego 
w rozdz. 90095) wykazano w kwocie 19.500 zł (Gminy: Poniec, Pępowo i Pogorzela), 
podczas gdy zgodnie z zestawieniem tabelarycznym (str. 6) oraz ze sprawozdaniem 
budżetowym Rb-27S wykonanie dotacja celowej otrzymanej z tytułu pomocy finansowej 
na dofinansowanie własnych zadań bieżących wynosi 11.775,41 zł. W związku 
z powyższym błędnie wykazano kwoty wykonania w rozdz. 90095 oraz „Razem" odnośnie 
dotacji na zadania bieżące, a także kwotę wykonania „Ogółem". Wyżej wymieniony błąd 
powtórzono na str. 60 w części opisowej wykonania dochodów odnośnie pomocy 
finansowej otrzymanej z Gmin: Pogorzela Pępowo oraz Poniec na likwidację azbestu 
(dz. 900 § 271). 
Na str. 56 sprawozdania w ramach rozbieżności wykonania dochodów w stosunku do planu 
w punkcie 3 wpisano, iż w dz. 700 rozdz. 70005 § 087 brak wpływów ze sprzedaży mienia 
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podczas gdy ze sprawozdania Rb-27S oraz zestawienia tabelarycznego wynika kwota l .275 zł 
po stronie planu i wykonania dochodów. 
Na str. 42 odnośnie zmian w planie wydatków na realizację programów finansowanych 
z udziałem środków o których mowa w art. 5 ust. l pkt 2 i 3, błędnie wykazano plan 
na 01.01.2010r. w punkcie 2 (Termomodernizacja budynków dydaktycznych ZSR 
w Grabonogu, w tym zmiana systemu grzewczego i instalacja kolektorów słonecznych) 
wpisano 0,00 zł, podczas gdy uchwała budżetowa przewidywała plan w kwocie 1.979.840 zł 
oraz w punkcie 3 (Przebudowa wraz z rozbudową SP ZOZ w Gostyniu) wpisano 2.174.615 zł 
a winno być 3.220.936 zł (wraz z Uchwałą Nr XXXVII/314/10 z dnia 11 lutego 2010 r.). 
Wobec tego również wykazano błędne kwoty zmian w rym zakresie. 
W ocenie Składu Orzekającego załączona do projektu budżetu informacja o stanie mienia 
komunalnego została opracowana z zachowaniem postanowień art. 267 ustawy o finansach 
publicznych. Wykaz mienia obrazuje stan majątku, jaki powiat posiada wraz ze zmianami 
od dnia złożenia poprzedniej informacji, jego wartość i sposób wykorzystywania oraz dochody 
z tego tytułu uzyskiwane. W ocenie Składu Orzekającego przedłożone sprawozdanie 
z wykonania budżetu za 2010 rok spełnia wymogi określone w art. 267 ustawy o finansach 
publicznych.” 
 
Opinie komisji stałych Rady Powiatu o sprawozdaniu z wykonania budżetu: 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr 
Gorynia poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 5 głosów 
„za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Aleksander 
Dolczewski poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 4 głosy 
„za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 
 
Przewodniczący Komisji Samorządowo – Organizacyjnej i Porządku Publicznego 
Grzegorz Marszałek poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 
4 głosy „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Alfred Siama poinformował, że Komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 4 głosy „za” przy 3 głosach „wstrzymujących 
się” 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjna Krzysztof Nawrocik poinformował, że Komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”. 
 
Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Andrzej Pospieszyński 
poinformował, że Komisja zaopiniowała sprawozdania w części dotyczącej porządku 
publicznego i bezpieczeństwa pozytywnie- 4 głosy „za” przy 4 członkach nieobecnych.  
 
Radny Jarosław Jędrkowiak zabierając głos powiedział, że rok 2010 był rokiem 
szczególnym, jeżeli chodzi o budżetu, ponieważ był to rok wyborczy, a w takich latach te 
budżety bardziej się „rozpasają”. Radny wyraził nadzieję, że przyszłych latach ta 
prezentacja będzie tak samo długa i będzie obejmowała tyle samo inwestycji, co w roku 
ubiegłym. Radny zwrócił się z zapytaniem do Skarbnika Powiatu dotyczącym zakupu usług 
telekomunikacyjnych świadczonych w ruchomej publicznej sieci telefonicznej. Zapytał, 
czy chodzi tutaj o komórki i ile ich jest w Starostwie. 
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Salę opuścił radny Grzegorz Marszałek. 

Na sali pozostało 18 radnych. 
 
Skarbnik Eleonora Gościniak potwierdziła i dodała, że w Starostwie są cztery aparaty 
komórkowe. 
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał o § 4700 szkolenia pracowników- co jest powodem, 
że szkolenia w takiej słabej formie się odbywały. 
Sekretarz Leszek Maliński wyjaśnił, że kwota zabezpieczona w budżecie na szkolenia 
jest zawsze w takiej wysokości, aby w pełni zabezpieczyć potrzeby pracowników. 
Na początku roku trudno przewidzieć, czy będą to szkolenia płatne, czy bezpłatne 
prowadzone przez WOKiSS.  
Radny Jarosław Jędrkowiak zwrócił uwagę na kary i odszkodowania wypłacane na rzecz 
osób fizycznych, gdzie planowana kwota to 150.000 zł a wypłacona- 80.600 zł. Zapytał, 
czy dotyczy to kart pojazdu. 
Skarbnik Eleonora Gościniak potwierdziła. 
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał o ośrodki wsparcia, gdzie zaplanowano 1 zł 
a wydano 58 gr. 
Skarbnik Eleonora Gościniak wyjaśniła, że był to zwrot dotacji, gdzie należało rozliczyć 
złotówkę. 
Radny Jarosław Jędrkowiak zwrócił uwagę, że Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie 
na zakup energii wydatkowały 65% planowanych środków. 
Skarbnik Eleonora Gościniak powiedziała, że nie potrafi odpowiedzieć w tej chwili na to 
pytanie, a nie ma na sali Dyrektora PCPR.  
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał o przyczynę większego niż zaplanowano wpływu 
różnych dochodów z lat ubiegłych – wpływy z polisy ubezpieczeniowej. 
Skarbnik Eleonora Gościniak wyjaśniła, że są to wpływy z polis ubezpieczeniowych 
z tytułu uzyskanych odszkodowań. 
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał, co to są dodatkowe wynagrodzenia roczne. 
Skarbnik Eleonora Gościniak odpowiedziała, że są to tzw. „trzynastki”. 
Radny Jarosław Jędrkowiak zwrócił uwagę zapis na str. 67 sprawozdania- umowy 
zlecenia i umowy o dzieło związane z organizacją dnia powiatu. Zapytał, czy dotyczy to 
dodatkowych pracowników czy też osób zatrudnionych w Starostwie.  
Skarbnik Eleonora Gościniak odpowiedziała, że dotyczy to osób z zewnętrz.  
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał o usługę radcy prawnego- 27.460 zł, czy jest to cała 
obsługa prawna Starostwa.  
Sekretarz Leszek Maliński odpowiedział, że wskazane koszty ponoszone w ubiegłym 
roku dotyczyły jednego stałego radcy prawnego i jednego zatrudnionego w związku 
z zastępstwem P. Magdy Zawiei.  
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał, czy koniecznością był zakup maszyny czyszczącej 
i urządzenia do zwijana i rozwijania wykładziny w hali ZSO w Gostyniu za kwotę 14.800 zł. 
Starosta Andrzej Pospieszyński odpowiedział, że bez zakupu maszyny można by 
utracić gwarancję na wykładzinę.  
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał, czy maszyna była sprzedawana w komplecie 
z wykładziną. Jego zdaniem, jeżeli producent warunkował to gwarancją, to musiała być 
sprzedawana w pakiecie. Ponadto zwracając uwagę na działalność na promocję zdrowia, 
która wykonana została w 67 %, zapytał, czy nie było chętnych chcących promować 
zdrowie.  
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Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych Marek Smektała odpowiedział, 
że w Wydziale Oświaty i Spraw Społecznych są zarezerwowane środki na promocję 
zdrowia i jeżeli pojawiają się wnioski, to one natychmiast są wykorzystywane.  
Jarosław Jędrkowiak zwracając się do Naczelnika Smektały zapytał o pomoc materialną 
dla uczniów, gdyż planowane nagrody Zarządu Powiatu dla uczniów za szczególne 
osiągnięcia w nauce były w kwocie 4.300 a wykonano w kwocie 2.000 zł.  
Naczelnik Marek Smektała odpowiedział, że Wydział nie jest wstanie tego przewidzieć, 
wysokość środków planuje biorąc pod uwagę statystyczną liczbę naszych szkół 
i potencjalnych wnioskodawców.  
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał, co to kontrola chiropterologiczna dla budynku ZSR 
w Grabonogu. 
Dyrektor Zespołu Szkół Rolniczych w Grabonogu Bożena Ryczkowska wyjaśniła, 
że kontrola stwierdza, czy w budynku są nietoperze.  
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że mówi się o bombie ekologicznej 
w Tworzymirkach, a w sprawozdaniu jest zapis „badanie wód podziemnych w rejonie 
zrekultywowanego obszaru po mogilnikach w Tworzymirkach- 4.270 zł”. Radny zapytał 
o wynik badania. 
Starosta Andrzej Pospieszyński poinformował, że po likwidacji mogilnika konieczne jest 
potwierdzenie efektu ekologicznego poprzez wieloletnie kontrolowanie skażenia w gruncie. 
Badania te zmierzają już ku końcowi. 
Radny Jarosław Jędrkowiak zwrócił uwagę na kwotę 17.423 zł przeznaczoną 
na konserwację obrazu Matki Boskiej z Dzieciątkiem w wieńcu kwiatów w ZSO 
w Gostyniu. Zapytał, jaka jest wartość obrazu i czy jest on odpowiednio zabezpieczony. 
Starosta Andrzej Pospieszyński odpowiedział, że nie jest znana mu wartość obrazu, 
ale jest on odpowiednio zabezpieczony- jest szyba i czujniki. 
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał, czy dobiegła już końca likwidacja Klubu 
Sportowego „KANIA”. 
Naczelnik Marek Smektała odpowiedział, że likwidacja skutecznie dobiegła końca. 
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał, ilu osób dotyczyła wypłata stypendium sportowego 
w kwocie 17.000 zł.  
Naczelnik Marek Smektała poinformował, że dotyczy to tych stypendystów, o których 
wnioskują kluby działające na terenie powiatu gostyńskiego i zgodnie z uchwałą Rady 
Powiatu.  
Radny Jarosław Jędrkowiak zwrócił uwagę na błąd pisarski w punkcie „pozostała 
działalność” w nazwisku- zamiast „Seidlera” powinno być „Zeidlera”.  
 
Uchwała Nr VIII/76/11 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Gostyńskiego za 2010 rok została 
podjęta w wyniku głosowania- 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” przy 5 głosach 
„wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
 
Ad. 8 b) 
Udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Gostyńskiego za 2010 rok. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Nawrocik odczytał wniosek Komisji 
Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu z tytułu wykonania budżetu 
Powiatu za rok 2010 wraz z uzasadnieniem o treści: 
„Na podstawie art. 16 ust. 3 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie 
powiatowym (tekst jednolity Dz. U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1592 ze zmianami) Komisja 
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Rewizyjna Rady Powiatu Gostyńskiego w składzie: Krzysztof Nawrocik Przewodniczący 
Komisji, Piotr Gorynia Zastępca Przewodniczącego, Grzegorz Marszałek Sekretarz, 
oraz Członkowie Czesław Kołak, Alfred Siama, Stanisław Zaremba po dokonaniu kontroli 
oraz rozpatrzeniu sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu wraz 
z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania 
budżetu i informacji o stanie mienia Powiatu Gostyńskiego za rok 2010 zwraca się 
do Rady Powiatu Gostyńskiego z wnioskiem o udzielenie absolutorium dla Zarządu 
Powiatu Gostyńskiego z tytułu wykonania budżetu powiatu za rok 2010. Komisja 
Rewizyjna kieruje przedmiotowy wniosek po dokonaniu następujących czynności: 

1) rozpatrzeniu sprawozdania finansowego za 2010 rok, 
2) rozpatrzeniu sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Gostyńskiego za 2010 

rok wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, 
3) rozpatrzeniu informacji o stanie mienia Powiatu Gostyńskiego wg stanu na dzień  

31 grudnia 2010 r., 
4) przeprowadzeniu kontroli w Zespole Szkół Ogólnokształcących w Gostyniu, 
5) przeprowadzeniu kontroli w Domu Pomocy Społecznej w Zimnowodnie. 

Bilans sporządzony na dzień 31 grudnia 2010 roku po stronie aktywów i pasywów zamyka 
się sumą 381 546 353,07 zł. Wykazana w bilansie wartość majątku trwałego 377 910 
986,29 zł stanowi wartość netto tzn. pomniejszoną o wysokość dotychczasowego 
umorzenia wartość inwentarzową środków trwałych oraz wartości niematerialnych 
i prawnych, w tym: 
− stan wartości niematerialnych i prawnych - 56 420,26 zł - licencje i programy 

komputerowe stosowane w jednostkach; 
− stan środków trwałych w budowie - inwestycje rozpoczęte - 2 926 493,79 zł to: 

• 2 299 242,30 zł - budowa pawilonu szkolnego z sześcioma wyposażonymi 
pracowniami dydaktycznymi w Zespole Szkół Rolniczych w Grabonogu wraz z 
zagospodarowaniem terenu, 

• 83 832,50 zł - przebudowa wraz z rozbudową SP ZOZ w Gostyniu, 
• 69 460,00 zł - termomodernizacja budynków dydaktycznych w ZSR w Grabonogu 

wraz ze zmianą systemu grzewczego i instalacją kolektorów, 
• 58 560,00 zł - budowa windy w budynku przy ul. Poznańskiej 200, 
• 129 380,12 zł - adaptacja budynku gospodarczego na potrzeby archiwum przy 

ul. Poznańskiej 200, 
• 140 910,00 zł - przebudowa skrzyżowań drogi krajowej nr 12 z drogami 

powiatowymi 
nr 4907P i 4934P 

• 99 910,00 zł - przebudowa drogi 4803P m. Poniec – granica powiatu (Pomykowo), 
• 3 200,00 zł - dokumentacja projektowa na letnią świetlicę – DPS w Chwałkowie, 
• 41 998,87 zł - ogrodzenie - DPS w Zimnowodzie.  

Należności długoterminowe 14 375,00 zł obejmują kwotę z wykupu lokalu mieszkalnego, 
której termin spłaty przypada na styczeń 2013 roku. Stan długoterminowych aktywów 
finansowych 250 000,00 zł to wartość 25 udziałów w Samorządowym Funduszu Poręczeń 
Kredytowych Sp. z o.o. w Gostyniu. Należności krótkoterminowe - 1 194 782,46 zł - 
wykazane w kwocie wymagającej zapłaty, pomniejszonej o odpis aktualizujący. Kwota ta 
nie obejmuje odsetek za zwłokę w zapłacie należności. Pozostałe należności - 1 181 
780,02 zł - to należności z tytułu udzielonych pożyczek z ZFŚS w jednostkach 
powiatowych, oraz należności z tytułu dochodów budżetowych. Stan środków pieniężnych 
w kwocie 1 983 673,21 zł obejmuje także środki pieniężne na wyodrębnionych rachunkach 
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Zakładowych Funduszy Świadczeń Socjalnych i sum depozytowych w Domach Pomocy 
Społecznej. Osiągnięty w roku 2010 dodatni wynik finansowy w wysokości 9 476 950,31 zł 
zwiększa fundusz do kwoty 375 241 325,65 zł. Na wykreowanie zysku netto wpłynęły 
zasadniczo pozostałe dochody budżetowe obejmujące subwencje, dotacje oraz wpływy 
z udziałów w podatku dochodowym od osób fizycznych. Fundusze celowe na dzień 31 
grudnia 2010 roku obejmują Powiatowy Fundusz Gospodarki Zasobem Geodezyjnym 
i Kartograficznym w kwocie 7 690,52 zł. Na zobowiązania krótkoterminowe w łącznej 
kwocie 4 902 507,46 zł składają się: 
− zobowiązania z tytułu dostaw i usług w kwocie 68 125,50 zł; 
− zobowiązania według budżetów (zaliczka na podatek dochodowy od dodatkowego 

wynagrodzenia rocznego za 2010 rok) w kwocie 176 660,47 zł, 
− zobowiązania z tytułu ubezpieczeń społecznych w kwocie 926 014,70 zł, 
− zobowiązania z tytułu wynagrodzeń (dodatkowe wynagrodzenie roczne za 2010 rok) 

w kwocie 1 932 186,70 zł, 
− pozostałe zobowiązania w kwocie 54 747,07 zł, 
− sumy depozytowe oraz zabezpieczenie wykonania umów w kwocie 1 650 994,07 zł, 
− rozliczenia z tytułu środków na wydatki budżetowe i z tytułu dochodów budżetowych 

w kwocie 33 074,11 zł, 
− rezerwy na zobowiązania (przychody przyszłych okresów – wykup lokalu 

mieszkalnego i użytkowego) w kwocie 60 704,84 zł. 
Fundusze specjalne obejmują Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych w kwocie 
1 359 469,44zł oraz środki Pracowniczej Kasy Zapomogowo – Pożyczkowej w kwocie 35 
360 zł. Komisja Rewizyjna nie wnosi zastrzeżeń do poprawności danych zawartych 
w niniejszym sprawozdaniu. 
Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 23 maja 2011 r. dokonała analizy i oceny 
przedłożonego przez Zarząd Powiatu Gostyńskiego sprawozdania z wykonania budżetu 
powiatu za rok 2010. W trakcie analizy stwierdzono, co następuje. Sprawozdanie 
z wykonania budżetu za 2010 rok zostało sporządzone w ujęciu tabelarycznym i opisowym 
w szczegółowości, zgodnie z uchwałą Nr XXXVI/301/09 Rady Powiatu Gostyńskiego 
z dnia 22 grudnia 2009 roku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Gostyńskiego 
na 2010 rok. Wyżej wymienioną uchwałą uchwalono budżet w następujących 
wysokościach: po stronie planowanych dochodów w kwocie 69 439 840,00 zł, po stronie 
planowanych wydatków w kwocie 78 286 682,00 zł, planowany deficyt wynosił 8 846 
842,00 zł. W ciągu roku dokonano zmian budżetu i w budżecie 22 razy. Plan po stronie 
dochodów na dzień 31 grudnia 2010 r. wynosił 71 790 806,00 zł, a wykonany został 
w kwocie 70 386 821,90 zł, co stanowiło 98,04 % w stosunku do planu. Realizacja 
dochodów budżetowych w roku 2010 wg źródeł przedstawia się następująco: dotacje 
22 708 974,09 zł – 96,16 % w stosunku do planu, subwencje 28 649 808,00 zł – 100 % 
w stosunku do planu, udział w podatku dochodowym od osób fizycznych 8 555 235,00 zł – 
97,83 % w stosunku do planu, udział w podatku dochodowym od osób prawnych 766 
791,46 zł – 191,70% w stosunku do planu, dochody własne 9 706 013, 35 zł – 93, 09 % 
w stosunku do planu. 
Planowane wydatki po zmianach na koniec roku wynosiły 80 836 848,00 zł, wykonanie 
natomiast wynosi 77 732 035,83 zł, co stanowi 96,16 % w stosunku do planu. Wydatki 
bieżące zrealizowano w wysokości 61 596 607,09 zł, co stanowi 79,24 % wykonania 
wydatków ogółem; wydatki majątkowe natomiast zrealizowano w wysokości 
16 135 428,74 zł, co stanowi 20,76 % wykonania wydatków ogółem. Deficyt budżetowy 
w roku 2010 planowano w wysokości 9 046 042,00 zł. Planowanym źródłem pokrycia 
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deficytu były wolne środki z lat ubiegłych w kwocie 1 199 200,00 zł oraz kredyt bankowy. 
Na koniec roku 2010 wystąpił deficyt budżetowy w wysokości 7 345 213,84 zł. Planowane 
przychody stanowiły kwotę 13 895 346,00 zł, na które składają się: kredyty i pożyczki – 12 
346 146,00 zł, wolne środki z lat ubiegłych – 1.199.200,00 zł, spłata pożyczki udzielonej – 
350 000,00 zł. Wykonane przychody na koniec roku 2010 wynosiły 14 502 270,36 zł, 
z tego: kredyty – 12 346 146,00 zł, wolne środki z lat ubiegłych – 
1 856 124,36 zł, spłata pożyczki udzielonej – 300 000,00 zł. Planowane rozchody 
na koniec roku 2010 w kwocie 4 849 304,00 zł to spłaty rat kredytów i pożyczek 
oraz pożyczka dla SP ZOZ w Gostyniu. Rozchody wykonano w kwocie 4 824 304,00 zł 
na spłaty rat kredytów i pożyczek. Wolne środki, jako nadwyżka środków pieniężnych 
na rachunku bieżącym budżetu wynikające z rozliczeń kredytów i pożyczek z lat ubiegłych, 
na koniec roku 2010 wynoszą 2 332 752,52 zł. Zobowiązania na dzień 31 grudnia 2010 r. 
wynosiły 29 708 817,00 zł. Zadłużenie powiatu na dzień 31 grudnia 2010 r. wynosi 29 708 
817,00 zł, co stanowi 42,78 % do wykonanych dochodów. W dniu 6 maja 2011 roku 
wpłynęła do Starostwa Powiatowego w Gostyniu Uchwała Nr SO-0954/47/9/2011/Ln 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 29 kwietnia 
2011 r. w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym sprawozdaniu Zarządu 
z wykonania budżetu Powiatu Gostyńskiego za 2010 rok wraz z informacja o stanie mienia 
i objaśnieniami. Skład Orzekający pozytywnie zaopiniował sprawozdanie z wykonania 
budżetu Powiatu za 2010 rok wraz z informacją o stanie mienia. W ocenie Składu 
Orzekającego przedłożone sprawozdanie spełnia wymogi określone w art. 267 ustawy 
o finansach publicznych. Komisja Rewizyjna nie wnosi zastrzeżeń do danych zawartych 
w sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2010 rok. 
Do sprawozdania z wykonania budżetu dołączono Informację o stanie mienia Powiatu 
Gostyńskiego wg stanu na dzień 31 grudnia 2010 r. Wartość mienia należącego 
do Powiatu Gostyńskiego wynosi 570 959 861,00 zł. W stosunku do 30 września 2009 r. 
wartość mienia wzrosła o kwotę 42 344 630,00 zł. Na wzrost wartości mienia składa się 
m.in. podwyższenie inwestycjami wartości dróg powiatowych, wybudowanie hali sportowej 
przy Zespole Szkół Ogólnokształcących w Gostyniu, modernizacja Zakładu Opiekuńczo - 
Leczniczego w Gostyniu, modernizacja szpitala w Gostyniu. Na majątek Powiatu 
Gostyńskiego składa się mienie niżej wymienionych jednostek organizacyjnych: 
Lp. Nazwa jednostki organizacyjnej Wartość majątku łącznie 

1. Zespół Szkół Zawodowych Gostyniu 2 870 296 zł 
2. Zespół Szkół Ogólnokształcących w Gostyniu 1 191 511 zł 
3. Zespół Szkół Rolniczych w Grabonogu 3 669 703 zł 
4. Zespół Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w 

Krobi 
3 454 813 zł 

5. Zespół Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w 
Pogorzeli 

1 771 308 zł 

6. Zespół Szkół Specjalnych w Brzeziu 2 535 054 zł 
7. Dom Dziecka w Bodzewie  3 770 550 zł 
8. Dom Pomocy Społecznej w Chumiętkach 3 404 611 zł 
9. Dom Pomocy Społecznej w Chwałkowie 5 238 490 zł 

10. Dom Pomocy społecznej w Rogowie 7 687 227 zł 
11. Dom Pomocy Społecznej w Zimnowodzie 6 428 673 zł 
12. Poradnia Psychologiczno – Pedagogiczna w Gostyniu 121 266 zł 
13. Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Gostyniu 255 209 zł 
14. Powiatowy Zarząd Dróg w Gostyniu 489 298 231 zł 
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15. Powiatowy Urząd Pracy w Gostyniu 566 962 zł 
16. Powiatowy Ośrodek Dokumentacji Geodezyjnej i 

Kartograficznej w Gostyniu 
631 703 zł 

17. Powiatowy Inspektorat Nadzoru Budowlanego w 
Gostyniu 

65 793 zł 

18. Starostwo Powiatowe w Gostyniu 37 998 461 zł 
 
Komisja Rewizyjna nie wnosi zastrzeżeń do danych zawartych w Informacji o stanie 
mienia Powiatu Gostyńskiego.  
W dniu 24 marca 2011 r. Komisja Rewizyjna Rady Powiatu Gostyńskiego na podstawie 
§ 83 ust. 1 Statutu Powiatu Gostyńskiego przyjętego uchwałą Nr XVI/138/08 Rady Powiatu 
Gostyńskiego z dnia 24 kwietnia 2008 r. (Dz. Urz. Woj. Wlkp. Nr 104, poz. 1945 z dnia 
27 czerwca 2008 r.) oraz uchwały Nr V/31/11 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 17 lutego 
2011 r. w sprawie uchwalenia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu Gostyńskiego 
na rok 2011, przeprowadziła kontrolę w Zespole Szkół Ogólnokształcących w Gostyniu. 
Tematem kontroli była realizacja budżetu za 2010 rok. 
Zakres przedmiotowy kontroli obejmował:  

− organizację Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Gostyniu, w tym: kierownictwo 
jednostki, wewnętrzne regulacje organizacyjno – prawne, stan bazy dydaktycznej; 

− gospodarkę finansową i rachunkowość, w tym: przepisy wewnętrzne regulujące 
gospodarkę finansową i rachunkowość, plan i wykonanie wydatków, prawidłowość 
klasyfikacji wydatków, zachowanie kompetencji do dokonywania zmian w planie 
finansowym. 

W świetle ustaleń kontroli członkowie Komisji Rewizyjnej pozytywnie oceniają wykonanie 
planu wydatków budżetowych. Dane zawarte w sprawozdaniu z wykonania planu 
wydatków budżetowych Rb-28S za rok 2010 w badanym zakresie są zgodne z ewidencją 
księgową prowadzoną w jednostce oraz dokumentacją źródłową. Wszystkie wydatki objęte 
badaniem zostały prawidłowo zadekretowane do odpowiedniego działu, rozdziału 
i paragrafu klasyfikacji budżetowej. Zmiany w budżecie jednostki w badanym zakresie 
dokonywane były z zachowaniem kompetencji wynikających z ustawy o finansach 
publicznych. Komisja Rewizyjna nie wnosi zastrzeżeń do aktualności uregulowań 
organizacyjno – prawnych oraz regulujących gospodarkę finansowo – rachunkową. 
W opinii Komisji Rewizyjnej wyniki przeprowadzonej kontroli pozwalają na pozytywną 
ocenę funkcjonowania jednostki. 
W dniu 15 kwietnia 2011 r. Komisja Rewizyjna Rady Powiatu Gostyńskiego na podstawie 
§ 83 ust. 1 Statutu Powiatu Gostyńskiego przyjętego uchwałą Nr XVI/138/08 Rady Powiatu 
Gostyńskiego z dnia 24 kwietnia 2008 r. (Dz. Urz. Woj. Wlkp. Nr 104, poz. 1945 z dnia 
27 czerwca 2008 r.) oraz uchwały Nr V/31/11 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 17 lutego 
2011 r. w sprawie uchwalenia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu Gostyńskiego 
na rok 2011, przeprowadziła kontrolę w Domu Pomocy Społecznej w Zimnowodzie. 
Tematem kontroli była realizacja budżetu za 2010 rok. Zakres przedmiotowy kontroli 
obejmował:  

− organizację Domu Pomocy Społecznej w Zimnowodzie, w tym: kierownictwo 
jednostki, wewnętrzne regulacje organizacyjno – prawne, stan bazy lokalowej, 
utrzymywanie standardów;  

− gospodarkę finansową i rachunkowość, w tym: przepisy wewnętrzne regulujące 
gospodarkę finansową i rachunkowość, plan i wykonanie wydatków, prawidłowość 
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klasyfikacji wydatków, zachowanie kompetencji do dokonywania zmian w planie 
finansowym. 

W świetle ustaleń kontroli członkowie Komisji Rewizyjnej pozytywnie oceniają wykonanie 
planu wydatków budżetowych. Dane zawarte w sprawozdaniu z wykonania planu 
wydatków budżetowych Rb-28S za rok 2010 w badanym zakresie są zgodne z ewidencją 
księgową prowadzoną w jednostce oraz dokumentacją źródłową. Wszystkie wydatki objęte 
badaniem zostały prawidłowo zadekretowane do odpowiedniego paragrafu klasyfikacji 
budżetowej. Zmiany w budżecie jednostki w badanym zakresie dokonywane były 
z zachowaniem kompetencji z ustawy o finansach publicznych. Komisja Rewizyjna nie 
wnosi zastrzeżeń do aktualności uregulowań organizacyjno – prawnych oraz regulujących 
gospodarkę finansowo – rachunkową. W opinii Komisji Rewizyjnej wyniki przeprowadzonej 
kontroli pozwalają na pozytywną ocenę funkcjonowania jednostki. 
W wyniku przeprowadzonego postępowania Komisja Rewizyjna stwierdziła, że Zarząd Po-
wiatu Gostyńskiego realizował budżet powiatu w roku 2010 zgodnie z planem wynikającym 
z uchwały budżetowej i potrzeb prawidłowej gospodarki finansowej. W związku 
z powyższym Komisja Rewizyjna wnioskuje jak na wstępie.” 
 
Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski odczytał Uchwałę Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej 
w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu z tytułu wykonania budżetu za 2010 r. 
o treści: 
„Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyznaczony 
Zarządzeniem Nr 11/2009 Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 06 
lipca 2009 r. ze zmianami w osobach: Przewodniczący: Zdzisław Drost, Członkowie: Beata 
Rodewald-Łaszkowska, Danuta Szczepańska działając na podstawie art. 13 pkt 8 i art. 19 
ust. 2 ustawy z dnia 7 października 1992 r. o regionalnych izbach obrachunkowych (Dz.U. Nr 
55 z 2001 r., póz. 577 ze zmianami) w związku z art. 16 ust. 3 ustawy z dnia 5 czerwca 
1998 r. o samorządzie powiatowym (Dz.U. Nr 142 z 2001 r., póz. 1592 ze zmianami) 
po zapoznaniu się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie 
udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Gostyńskiego z wykonania budżetu powiatu 
za 2010 rok wyraża następującą opinię: 
Zapis art. 16 ust. 3 ustawy o samorządzie powiatowym nakłada na komisję rewizyjną 
obowiązek dokonania oceny i wydania opinii o wykonaniu budżetu powiatu i w oparciu o tą 
ocenę wystąpienia do rady powiatu z wnioskiem w sprawie udzielenia bądź nieudzielenia 
absolutorium zarządowi powiatu. Przedłożony przez Przewodniczącego Rady Powiatu przy 
piśmie z dnia 24 maja 2011 r. wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 
Zarządowi Powiatu Gostyńskiego z wykonania budżetu Powiatu za 2010 rok został skierowany 
do Rady Powiatu Gostyńskiego, zawiera uzasadnienie i został podpisany przez 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. Uzasadnienie do wniosku Komisji Rewizyjnej zawiera 
omówienie zakresu kontroli i oceny wykonania budżetu powiatu za 2010 rok - Komisja wydała 
opinię na podstawie analizy i oceny sprawozdania finansowego oraz sprawozdania 
z wykonania budżetu za 2010 rok wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz na 
podstawie rozpatrzenia informacji o stanie mienia Powiatu. Ponadto Komisja przeprowadziła 
kontrolę w Zespole Szkół Ogólnokształcących w Gostyniu i Domu Pomocy Społecznej 
w Zimnowodzie. Komisja, w swojej opinii, odniosła się do ogólnych wielkości planu 
z uwzględnieniem zmian dokonanych w ciągu roku budżetowego przez Radę i Zarząd 
w ramach posiadanych uprawnień, oraz wykonania dochodów i wydatków budżetu. 
W zakresie dochodów Komisja odniosła się do wykonania według źródeł (dotacje, subwencje, 
udział w podatku dochodowym od osób fizycznych oraz dochodów własnych) 
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przedstawiając w kwotach globalnych poziom ich realizacji. W zakresie wydatków 
szczególną uwagę zwrócono na realizację, z podziałem na wydatki bieżące i wydatki 
majątkowe, w kwotach globalnych. Ponadto Komisja odniosła się do wyniku finansowego 
(poziom zadłużenia Powiatu) i źródeł sfinansowania oraz do poziomu przychodów 
i rozchodów budżetu powiatu. Komisja uwzględniła również wyniki przeprowadzonych 
kontroli za 2010r. w zakresie wykonania budżetu powiatu. Omówiono wyniki kontroli 
w zakresie realizacji planu finansowego tych jednostek. Przeprowadzono również kontrolę 
sprawozdań finansowych oraz dowodów księgowych. W wyniku przeprowadzonego 
postępowania Komisja stwierdziła, że budżet został wykonany zgodnie z uchwałą budżetową 
i potrzebami prawidłowej gospodarki finansowej. Komisja pozytywnie zaopiniowała 
wykonanie budżetu powiatu za 2010 rok i wystąpiła do Rady Powiatu z wnioskiem 
o udzielenie Zarządowi absolutorium z tego tytułu. Mając powyższe na uwadze, Skład 
Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyraża opinię, że wniosek Komisji 
Rewizyjnej Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu 
Gostyńskiego z wykonania budżetu powiatu za 2010 rok został podjęty i uzasadniony zgodnie 
z wymogami prawa.” 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Nawrocik przedstawił projekt uchwały 
w sprawie udzielenia absolutorium.  
Poinformował, że zgodnie z przepisem art. 12 pkt 6 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. 
o samorządzie powiatowym do wyłącznej właściwości Rady Powiatu należy rozpatrzenie 
sprawozdania z wykonania budżetu oraz podjęcie uchwały w sprawie udzielenia 
lub nieudzielenia absolutorium dla zarządu z tego tytułu. Ponadto, na podstawie art. 271 
ust. 1 ustawy o finansach publicznych nie później niż dnia 30 czerwca roku następującego 
po roku budżetowym, organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego podejmuje 
uchwałę w sprawie absolutorium dla zarządu po zapoznaniu się z: sprawozdaniem 
z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego; sprawozdaniem finansowym; 
opinią regionalnej izby obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu; informacją 
o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego; stanowiskiem komisji rewizyjnej. 
Zarząd Powiatu w dniu 30 marca 2011 roku przedłożył Radzie Powiatu sprawozdanie 
z wykonania budżetu powiatu gostyńskiego za 2010 rok wraz z informacją o stanie mienia 
Powiatu Gostyńskiego wg stanu na dzień 31 grudnia 2010 r., a w dniu 10 maja 2011 r. 
sprawozdanie finansowe Powiatu Gostyńskiego za 2010 rok. Powyższe sprawozdania 
wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym sprawozdaniu Zarządu 
z wykonania budżetu Powiatu Gostyńskiego za 2010 rok zostały skierowane przez 
Przewodniczącego Rady do wszystkich Komisji stałych rady celem zaopiniowania. 
Zgodnie z przepisem art. 16 ust. 3 ustawy o samorządzie powiatowym oraz § 89 pkt 2 
Statutu Powiatu Gostyńskiego, komisja rewizyjna opiniuje wykonanie budżetu powiatu, 
występuje z wnioskiem do rady powiatu w sprawie udzielenia lub nieudzielenia 
absolutorium zarządowi oraz załącza projekt uchwały rady w sprawie absolutorium zgodny 
z treścią wniosku. Na posiedzeniu w dniu 23 maja br. Komisja Rewizyjna zaopiniowała 
pozytywnie dokumenty wymienione w art. 271 ust. 1 ustawy o finansach publicznych 
oraz wystąpiła z wnioskiem o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Gostyńskiego 
z tytułu wykonania budżetu powiatu za 2010 r. Komisja Rewizyjna przedkłada projekt 
uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi 
Powiatu z tytułu wykonania budżetu za 2010 r. wraz z wnioskiem o udzielenie 
absolutorium i wnosi o jego przyjęcie.  
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Na salę powrócił radny Grzegorz Marszałek. 
Na sali obecnych jest 19 radnych. 

 
Starosta Andrzej Pospieszyński podziękował radnym tej i poprzedniej kadencji 
za stworzenie merytorycznej atmosfery pracy, Zarządowi Powiatu za pracę przez cały 
ubiegły rok, kierownikom wszystkich jednostek za współuczestniczenie w inwestycjach 
i za działalność bieżącą nacechowaną dyscypliną w wydatkach, co spowodowało dobre 
wykonanie budżetu. Starosta podziękował też Skarbnikowi Powiatu, Sekretarzowi, 
naczelnikom i pracownikom Starostwa, którzy brali czynny udział w działaniach bieżących 
i w wykonywaniu inwestycji. Szczególne podziękowania Starosta skierował 
do pracowników Biura Promocji i Rozwoju Powiatu, którzy składali aplikacje 
oraz dyrektorom jednostek, którzy pozyskiwali dodatkowe środki. Na sukces w realizacji 
budżetu złożyła się również oszczędna gospodarka i dyscyplina finansowa.  
 
Uchwała Nr VIII/77/11 w sprawie udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu 
Gostyńskiego za 2010 rok została podjęta w wyniku głosowania- 14 głosów „za”, 
0 głosów „przeciw” przy 5 głosach „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu udział wzięło 19 radnych. 
 
 

Przewodniczący o godz. 14 :24 ogłosił przerwę w obradach. 
Obrady wznowiono o godzinie 14:50 

 
Ad. 8 c) 
Projekt uchwały w sprawie nadania wyróżnienia „Zasłużony dla Powiatu Gostyńskiego” 
przedstawił Przewodniczący Rady Powiatu Robert Marcinkowski. 
Poinformował, że wnioski o nadanie wyróżnienia złożyli: 
Dnia 1 marca 2011 r. Zarząd Powiatu Gostyńskiego dla Pani Joanny Prętkowskiej, 
Dnia 19 maja 2011 r. Klub Radnych SKW dla grupy śpiewaczej „Jawor” z Pogorzeli, 
Dnia 30 maja 2011 r. Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski dla Pana Andrzeja 
Starosty,  
Dnia 30 maja 2011 r. Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski dla Pana Pawła 
Piotrowskiego 

Pani Joanna Prętkowska jest założycielką Zespołu Folklorystycznego 
z Domachowa i Okolic oraz jego długoletnim kierownikiem. Wychowana w duchu tradycji, 
obrzędów i zwyczajów ludowych na Biskupiźnie, pielęgnowaniu spuścizny przodków 
poświęciła wiele lat swojego życia. Będąc przewodniczącą Koła Gospodyń Wiejskich 
w Domachowie w 1972 roku postanowiła zorganizować obchody Dnia Kobiet w ludowym 
klimacie. Za namową swej mamy — Zofii Nowak postanowiła założyć zespół biskupiański. 
Została wybrana jego kierownikiem, prowadziła go przez 27 lat, aż do 1999 roku. 
Pod kierunkiem pani Joanny Prętkowskiej stał się on jednym z najważniejszych w powiecie 
gostyńskim zespołów reaktywujących, upowszechniających i popularyzujących kulturę, 
obyczaje i tradycje biskupiańskie. Najważniejsze osiągnięcia zespołu kierowanego przez 
panią Joannę Prętkowska to pokazy biskupiańskich tańców, przyśpiewek, muzyki 
dudziarskiej i obrzędów ludowych nie tylko w gminie Krobia, powiecie gostyńskim 
ale również na imprezach kulturalnych w Wielkopolsce, festiwalach ogólnopolskich 
w Płocku, Kazimierzu nad Wisłą, Rzeszowie i innych miejscach w kraju. Zespół 
prezentował i promował kulturę biskupiańską na festiwalach zagranicznych- m.in. 
na Węgrzech, w Czechosłowacji i Niemczech. Do niewątpliwych osiągnięć zespołu 
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zaliczyć należy udział w realizacji filmów: „Winiec, dożynki biskupiańskie w Domachowie", 
„Podkoziołek", „Zwyczaje wielkanocne na Biskupiźnie" zrealizowanym przez Poznański 
Ośrodek TVP, „Mapa folkloru" zrealizowana przez TV Katowice. W tych nagraniach 
ogromną pomocą służyła kierowniczka zespołu. Członkowie zespołu nagrali kilkanaście 
audycji radiowych, pocztówek dźwiękowych z przyśpiewkami biskupiańskimi oraz brali 
udział w sesji fotograficznej do wydanej książki Jana z Domachowa Bzdęgi pt." Wesele 
biskupiańskie". Osobisty wkład kierowniczki zespołu, jej zaangażowanie w te 
przedsięwzięcie jest ogromny. W uznaniu zasług Biskupiański Zespół Folklorystyczny 
z Domachowa i Okolicy uhonorowany został za całokształt działalności artystycznej 
„Nagrodą im. Oskara Kolberga", czyli najbardziej prestiżową nagrodą dla zespołów 
i instytucji zajmujących się twórczym rozpowszechnianiem folkloru i kultury ludowej. 
Joanna Prętkowska i Bolesław Łapawa występując jako para śpiewaków na festiwalu 
„Śpiewaków, Kapel i Zespołów Ludowych" w Kazimierzu nad Wisłą oraz para tancerzy 
w konkursie „Tradycyjnego Tańca Ludowego" w Rzeszowie wielokrotnie zdobywali 
pierwsze miejsca. Joanna Prętkowska posiada ogromną wiedzę na temat kultury 
biskupińskiej. Z jej wiedzy korzystali etnografowie, naukowcy, studenci polscy 
i zagraniczni. Jest autorką wielu tekstów a także scenariuszy przedstawień 
prezentowanych przez założony przez siebie zespół. To między innymi sprawiło, że zespół 
nie tylko trwa i promuje folklor biskupiński do dzisiaj, ale nadal się rozwija, ubogaca swój 
repertuar dodając do niego nowe aktualne treści. Obecnie zespół, pod innym 
kierownictwem, promuje powiat gostyński wśród innych regionów swoistą, niepowtarzalną 
żywą kulturą ludową. Ogromna w tym zasługa założycielki i prawie 30- letniej kierowniczki, 
która położyła podwaliny pod jego funkcjonowanie. Docenić należy również przekazywanie 
przez panią Joannę nieprzemijających wartości kulturowych regionu.  

Pan Andrzej Starosta to rodowity Gostynianin od lat zaangażowany w działalność 
na rzecz lokalnej społeczności. W latach 1961-1980 był członkiem Prezydium Zarządu 
Rejonowego Polskiego Czerwonego Krzyża w Gostyniu, a za zasługi dla PCK otrzymał 
odznaczenia honorowe IV, III, II i I stopnia. W tym czasie był również Przewodniczącym 
Koła Przyjaciół Biblioteki w Gostyniu (1968-1980) oraz członkiem Prezydium Zarządu 
Rejonowego LPŻ- LOK. Za szkolenie i działalność w LOK otrzymał brązowy medal 
„Za zasługi dla Obronności Kraju” (1969 r.) oraz „Za Zasługi dla Obrony Cywilnej” (1986 r.). 
Ponadto otrzymał „Odznakę 1000 - lecia PP”, odznakę „Za Zasługi dla Województwa 
Leszczyńskiego”, Krzyż Kawalerski Orderu Odrodzenia Polski oraz Srebrny Krzyż Zasługi. 
Po przejściu na emeryturę w 1991 r. Pan Starosta rozpoczął działalność w Polskim Związku 
Emerytów, Rencistów i Inwalidów w Gostyniu, którego jest obecnie przewodniczącym. Koła 
Związku działają we wszystkich gminach powiatu gostyńskiego i zrzeszają ok. 1500 
członków. Jest to najliczniejsza organizacja pozarządowa w Gostyniu i w powiecie. 
W 2003 roku został wybrany Przewodniczącym Prezydium Zarządu Okręgowego 
w Poznaniu, którą to funkcję sprawuje już drugą kadencję. Pan Andrzej Starosta jest 
pomysłodawcą i organizatorem Świętogórskich Spotkań Seniorów na Świętej Górze 
w Gostyniu, na które corocznie zjeżdżają się emeryci i renciści z całego województwa 
wielkopolskiego oraz ościennych województw. 15 czerwca br. takie spotkanie odbędzie się 
już po raz dziesiąty. Jest On również organizatorem wyjazdów seniorów na wczasy 
lecznicze i do sanatorium a także spotkań integrujących środowisko ludzi w podeszłym 
wieku. Wg danych statystycznych w 2010 roku w różnego rodzaju imprezach wzięło udział 
ok. 11.500 uczestników. Pan Andrzej Starosta jest bardzo zaangażowany w pracy na rzecz 
ludzi starszych, bardzo im pomaga godnie przeżywać swoje lata na zasłużonej emeryturze 
czy rencie.  
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Paweł Piotrowski jest mieszkańcem Kunowa w gminie Gostyń. Powiat gostyński 
promuje poprzez wielkie sukcesy na międzynarodowych zawodach sportowych najwyższej 
rangi – igrzyskach olimpijskich i mistrzostwach świata. Paweł Piotrowski jest jednym 
z najbardziej utalentowanych sportowców w polskiej reprezentacji osób 
niepełnosprawnych. W styczniu 2011 roku podczas lekkoatletycznych mistrzostw świata, 
które odbyły się w Christchurch w Nowej Zelandii, zdobył trzy złote medale. Tytuły mistrza 
świata wywalczył w rzucie oszczepem, rzucie dyskiem i w pchnięciu kulą. W tej ostatniej 
konkurencji pobił także rekord świata w swojej kategorii. Do wielkich osiągnięć sportowca 
z powiatu gostyńskiego bez wątpienia należy zaliczyć udane starty w Igrzyskach 
Paraolimpijskich. Paweł Piotrowski zdobył łącznie cztery medale. Największy olimpijski 
sukces odniósł triumfując w pchnięciu kulą podczas zawodów w Atenach w 2004 roku. 
Na tej samej olimpiadzie uplasował się na drugim stopniu podium w rzucie oszczepem. 
4 lata później, podczas igrzysk w Pekinie, udział w konkursie rzutu oszczepem przyniósł 
mu ponownie srebrny medal. Brąz wywalczył natomiast w pchnięciu kulą. Paweł 
Piotrowski trenuje i przygotowuje się do zawodów mieszkając we Wrocławiu. Jego 
najważniejszym celem jest aktualnie start w Igrzyskach Paraolimpijskich, które 
w przyszłym roku odbędą się w Londynie. Informacja o sukcesach i dotychczasowym 
przebiegu kariery: 
Mistrzostwa Europy 2003; pchnięcie kulą – 2 miejsce, Igrzyska Paraolimpijskie 2004 
Ateny: pchnięcie kulą – 1 miejsce, rzut oszczepem – 2 miejsce, rzut dyskiem – 4 miejsce. 
Mistrzostwa Europy 2005: pchnięcie kulą – 1 miejsce, rzut oszczepem – 1 miejsce, rzut 
dyskiem – 2 miejsce.  
Mistrzostwa Świata 2006: pchnięcie kula – 1 miejsce, rzut dyskiem – 1 miejsce, rzut 
oszczepem – 4 miejsce. Igrzyska Paraolimpijskie 2008 Pekin: rzut oszczepem – 2 miejsce, 
pchnięcie kulą – 3 miejsce, rzut dyskiem – 8 miejsce. Mistrzostwa Świata 2011: pchnięcie 
kulą - 1 miejsce, rzut oszczepem - 1 miejsce, rzut dyskiem - 1 miejsce.  

Oficjalnie zespół „Jawor" powstał w 1991 r. Początkowo grupę tworzyło kilkanaście 
osób, które spotykały się, żeby śpiewać piosenki biesiadne i ludowe, a także tworzyć małe 
scenki teatralne humorystyczne przedstawienia. Tę pierwszą grupę stworzyły: Melania 
Gorzelanna, Maria Krystkowiak, Leokadia Tomczak, Maria Małecka, Bronisława 
Andrzejak, Janina Kaniewska, Maria Fendler, Stanisława Szecel, Anastazja 
Przepierzyńska, Kazimiera Ciemięga. W 1994 roku zespół przybrał nazwę „Jawor". Miał 
już w tym czasie spory dorobek artystyczny, a jego członkowie nadal chętnie pracowali 
nad repertuarem teatralno-wokalnym. Od tego czasu opiekunem i instruktorem zespołu 
była Marzena Bartkowiak. W sierpniu 1995 r. zespół „Jawor" wyjechał, w ramach wymiany 
kulturalnej pomiędzy gminami, do zaprzyjaźnionego z Pogorzelą miasta w Holandii - 
Hunzel. Od tego momentu działalność grupy w coraz większym stopniu wychodziła poza 
obszar gminy Pogorzelą. Zespół od lat uczestniczy w corocznych majowych 
Świętogórskich Spotkaniach Seniorów (w ramach tych spotkań odbywa się między innymi 
przegląd piosenki religijnej). W 1997 r. Bank Spółdzielczy w Pogorzeli obchodził jubileusz: 
125-lecie działalności, a zespół „Jawor" uświetnił tę uroczystość swoimi występami. 
Ponadto każdego roku „Jawor" uczestniczy w świątecznej wystawie w Domu Pomocy 
Społecznej w Chumiętkach, gdzie przed Wielkanocą odbywa się pokaz stroików 
i wypieków. W tej samej placówce zespół bierze udział w corocznych imprezach 
andrzejkowych i walentynkowych. W 2005 r. członkowie zespołu uczestniczyli 
w dożynkach powiatowych w Goli. W tym samym roku po raz pierwszy wzięli udział 
w przeglądzie organizowanym przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie - „Senior 
z Inicjatywą" i od tego czasu startują w konkurencji na najlepszą prezentację sceniczną, 
kulinarną i rękodzielniczą (na podkreślenie zasługują piękne wyroby szydełkowe pani 
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Kazimiery Ciemięgi), rywalizując z zespołami z obszaru południowej Wielkopolski. Ponadto 
zespół „Jawor" zapraszany jest regularnie do Piasków, Osiecznej, Kobylina, Żerkowa, 
Gostynia i wielu zaprzyjaźnionych gmin w Wielkopolsce. Systematycznie bierze udział 
w obchodach Nocy Świętojańskiej odbywających się w Kromolicach albo w Głuchowie. 
Od początku swojego istnienia uświetnia dożynki gminne w Pogorzeli, uczestniczy 
w Wigilii dla samotnych czy gwiazdkach dla przedszkolaków, występuje również podczas 
wrześniowych spotkań dla małżeństw obchodzących jubileusz. Od dwóch lat zespół 
„Jawor" przejął organizację Biesiady Karnawałowej, wcześniej organizowanej przez 
pogorzelskiego proboszcza, księdza kanonika Hieronima Muczka, a cieszącej się 
ogromnym zainteresowaniem wśród lokalnej społeczności. Żeby dostrzec ogromny wkład 
zespołu w życie społeczne i kulturalne Pogorzeli, wystarczy wymienić kolejne nagrody 
i puchary zdobyte w okresie jego działalności: Pępowo-1998; Kobylin-1999, 2009; 
Osieczna - 2004; Święta Góra-2006, 2007, 2010; Krzykosy - 2008, 2009; Piaski - 2007; 
Gostyń-2008; Krotoszyn - 2005, 2006, 2007, 2008, 2009, 2010. Zespół tworzą 
sympatyczni, kreatywni i bardzo lubiani w lokalnym środowisku ludzie, którzy chętnie 
angażują się w życie artystyczne i kulturalne gminy, powiatu, całej Wielkopolski. Obecnie 
w skład grupy wchodzą następujące osoby: Melania Gorzelanna, Kazimiera Ciemięga, 
Konrad Robaczyński, Mieczysław Powidzki, Władysława Jarońska, Barbara Błaszyk, 
Amanda Foltynowicz, Czesława Jankowiak, Ryszard Chudy, Regina Rybotycka, Maria 
Klamecka, Halina Krauze. Kierownikiem zespołu jest Władysława Jarońska, a instruktorem 
artystycznym Małgorzata Godurowska. W bieżącym roku „Jawor" uroczyście obchodzi 
jubileusz, jakim jest 20-lecie działalności artystycznej. Ta okoliczność jest dodatkowym 
argumentem na rzecz dowartościowania zespołu tytułem „Zasłużony dla Powiatu 
Gostyńskiego". 
Przewodniczący Rady Powiatu skierował wnioski do rozpatrzenia przez Komisję opiniującą 
wnioski o przyznanie wyróżnienia „Zasłużony dla Powiatu”. Komisja na posiedzeniu w dniu 
6 czerwca 2011 r. zaopiniowała przedstawione kandydatury pozytywnie.  
 
Radna Kazimiera Puślednik zwróciła uwagę na uzasadnienie do projektu uchwały, 
w którym jest zapis, że to Zarząd Powiatu wystąpił z wnioskiem o przyznanie wyróżnienia 
Pani Joannie Prętkowskiej, tymczasem wniosek przygotowali radni z Gminy Krobia- Józef 
Czarnecki, Ireneusz Lesiński i Kazimiera Puślednik. Radna zapytała, czy jeżeli są 
procedury uniemożliwiające wpisanie tych trzech radnych z nazwiska nie można by 
dopisać zdania, że to na wniosek radnych z Gminy Krobia Zarząd Powiatu podjął uchwałę 
o przyznaniu wyróżnienia.  
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że nadawanie tytułu „Zasłużony dla Powiatu 
Gostyńskiego” jest dużą przyjemnością. Poinformował, że Pan Paweł Piotrowski niedawno 
zdobył kolejne wyróżnienie, pobił kolejny rekord świata, czym potwierdza, że jest 
człowiekiem, który naprawdę promuje nasz powiat. Radny powiedział, że cieszy się, 
iż to Klub „Lewicy” zgłosił Pana Piotrowskiego do nagrody, choć mieli nadzieję, 
że otrzyma On również nagrodę finansową. Pomimo to Klub cieszy się, 
że Przewodniczący Rady zgłosił tę kandydaturę i zadeklarował głosowanie za wszystkim 
zgłoszonymi kandydaturami. 
Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski odnosząc się do samych procedur 
poinformował, że na ten temat rozmawiał przed sesją z radnym Ireneuszem Lesińskim. 
Odwołując się do uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego regulującej przyznawanie 
wyróżnienia powiedział, że prawo zgłaszania kandydatur mają podmioty, którym 
przysługuje prawo inicjatywy uchwałodawczej. Prawo to ma Zarząd Powiat, komisje, kluby 
radnych a także grupa co najmniej czterech radnych. W związku z tym formalnie ta grupa 
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trzech radnych nie mogła zgłosić kandydata. Przewodniczący stwierdził, że nieważne kto 
te wnioski składa, ważne jest to, że wspólnie chcemy uhonorować osoby, które promują 
Powiat Gostyński. Ponadto Przewodniczący poinformował, że Rada Powiatu nie ma 
żadnej specjalnej nagrody, najwyższym wyróżnieniem przyznawanym przez Radę jest tytuł 
„Zasłużony dla Powiatu Gostyńskiego”. Ponadto dodał, że uzasadnienie nie jest integralną 
częścią uchwały, tj. załącznik do uchwały. W protokole zapiszemy „Przed formalnym 
wnioskiem wniosek ten złożyła grupa radnych, która zamieszkuje na terenie ziemi 
krobskiej- Pani Kazimiera Puślednik, Pan Ireneusz Lesiński i Pan Józef Czarnecki.” 
Wcześniej o nagrodę dla Pana Pawła Piotrowskiego wystąpił Klub „Lewica i Demokraci”- 
Przewodniczący wyraził nadzieję, że sprawę tę wyjaśnimy w sposób dyplomatyczny, 
polubowny i kompleksowy.  
Radny Jarosław Jędrkowiak zaproponował, aby w przyszłości wrócić do tego, co kiedyś 
proponował, czyli do poparcia nagrody „Zasłużony dla Powiatu” nagrodą rzeczową 
czy pieniężną, tak jak jest to w Gminie Gostyń, gdzie „Laur Gostynia” czy honorowy „Laur 
Gostynia” jest poparty gratyfikacją finansową.  
Przewodniczący Robert Marcinkowski poinformował, że Honorowy „Laur Gostynia” nie 
jest poparty nagrodą finansową. 
Radny Jarosław Jędrkowiak odpowiedział, że „Laur Gostynia” jest poparty taką nagrodą.  
Starosta Andrzej Pospieszyński uzupełnił, że Pan Paweł Piotrowski otrzymał nagrodę 
rzeczową, którą sam sobie wybrał, a była związana z Jego hobby i był to sprzęt wędkarski. 
Podkreślił, że nagroda ta na pewno nie jest współmierna do sukcesów odnoszonych przez 
Pana Piotrowskiego. 
 
Uchwała Nr VIII/78/11 w sprawie nadania wyróżnienia „Zasłużony dla Powiatu 
Gostyńskiego” została przyjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych.  

 
Ad. 8 d) 
Projekt uchwały w sprawie likwidacji Oddziału dla przewlekle chorych oraz Hospicjum 
stacjonarnego przedstawił Wicestarosta Janusz Sikora.  
Poinformował, że Samodzielny Publiczny Zespół Opieki Zdrowotnej w Gostyniu z dniem 
1 stycznia 2010 r. nie udziela świadczeń zdrowotnych w ramach Oddziału dla przewlekle 
chorych. Zgodnie z Zarządzeniem nr 96/2008/DSOZ Prezesa NFZ w sprawie określenia 
warunków zawierania i realizacji umów w rodzajach: świadczenia pielęgnacyjne 
i opiekuńcze oraz opieka paliatywna i hospicyjna – oddziały dla przewlekle chorych 
funkcjonowały wyłącznie do dnia 31 grudnia 2009 r. Świadczenia opieki długoterminowej 
realizowane uprzednio przez Oddział dla przewlekle chorych kontraktowane są obecnie 
w ramach Zakładu Opiekuńczo-Leczniczego działającego w ramach SP ZOZ w Gostyniu. 
SP ZOZ w Gostyniu nie udziela świadczeń zdrowotnych w ramach Hospicjum 
stacjonarnego. W chwili obecnej nie występował również do Narodowego Funduszu 
Zdrowia o zawarcie umów w tym zakresie z uwagi na warunki i wymagania określone 
przez NFZ. Nadto Oddział dla przewlekle chorych i Hospicjum stacjonarne zlokalizowane 
były formalnie w budynku Zgromadzenia Sióstr św. Wincentego a Paulo w Poniecu 
przy ul. Kościuszki, który to budynek został przekazany właścicielkom do końca 
pierwszego kwartału 2011 r. Biorąc pod uwagę powyższe argumenty uznać należy 
za zasadne zlikwidowanie wskazanych komórek organizacyjnych, które obecnie nie są 
kontraktowane przez NFZ, i w ramach których SP ZOZ w Gostyniu do dnia dzisiejszego 
nie udziela świadczeń zdrowotnych. 
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W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Uchwała Nr VIII/79/11 w sprawie likwidacji Oddziału dla przewlekle chorych 
oraz Hospicjum stacjonarnego została podjęta w wyniku głosowania- 19 głosów 
„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
 
Ad. 8 e) 
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa użytkowania wieczystego 
nieruchomości położonych w Gostyniu przedstawił Naczelnik Wydziału Architektury, 
Budownictwa i Gospodarki Nieruchomościami Ryszard Jankowiak. 
Poinformował, że uchwała dotyczy nabycia prawa użytkowania wieczystego działek 
stanowiących własność Skarbu Państwa, położonych w sąsiedztwie budynku przy ulicy 
Poznańskiej 200, w którym mieszczą się siedziby powiatowych jednostek organizacyjnych: 
Powiatowy Ośrodek Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej, Powiatowy Urząd Pracy, 
Powiatowy Zarząd Dróg i Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna. Użytkownikami 
wieczystymi nieruchomości, wykorzystywanych jako ogródki działkowe, są osoby fizyczne. 
Na nabytych nieruchomościach planuje się utworzenie parkingu dla klientów 
ww. jednostek powiatowych. Obecnie jest niewystarczająca ilość miejsc parkingowych. 
Korzystanie z nich jest ponadto utrudnione przez samochody ciężarowe dojeżdżające 
do firm zlokalizowanych w sąsiedztwie budynku Powiatu. Nabywanie działek nastąpi 
stopniowo, w miarę posiadanych przez Powiat Gostyński środków finansowych. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr 
Gorynia poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów 
„za”. 
 
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał, czy chodzi tu o działki po prawej stronie od szczytu 
oraz czy były prowadzone konsultacje społeczne z właścicielami. 
Naczelnik Ryszard Jankowiak potwierdził, że chodzi o te działki. Ponadto poinformował, 
że powiat informował te osoby, które następnie występowały z wnioskami i zgodą 
sprzedaży tego prawa na rzecz powiatu. 
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że miał takie zgłoszenie, iż niektórzy chcieli 
wykupić te działki na własność.  
Naczelnik Ryszard Jankowiak poinformował, że część użytkowników wieczystych będzie 
wykupywała działki na własność, po otrzymaniu zgody Wojewody.  
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał, na ile samochodów powstanie tam parking. 
Naczelnik Ryszard Jankowiak odpowiedział, że na ok. 20 samochodów. Istniejące 
miejsca postoju utrudniają duży transport do sąsiadujących firm, a powstanie parkingu 
spowoduje, że samochody osobowe będą mogły stanąć w większej odległości od szczytu 
budynku. 
Przewodniczący Robert Marcinkowski wyraził nadzieję, że parking uporządkuje system 
komunikacyjny w tym miejscu. Obecnie dzieją się tam dantejskie sceny, co nie służy ani 
instytucjom ani przedsiębiorcom. 
 
Uchwała Nr VIII/80/11 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa użytkowania 
wieczystego nieruchomości położonych w Gostyniu została podjęta w wyniku 
głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
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W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
 
Ad. 8 f) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VI/47/11 z dnia 31 marca 2011 r. w sprawie 
określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, 
realizowanych w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot na poszczególne zadania przedstawił 
Wicestarosta Janusz Sikora. 
Poinformował, że zmiana w podziale środków została dokonana w związku z otrzymaniem 
dodatkowych środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
w kwocie 146 812 zł. Kwotę 106 812 zł przeznacza się na zadania z zakresu rehabilitacji 
społecznej, w tym kwotę 76 812 na dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, 
przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze (załącznik nr 1 pkt 3), a kwotę 30 000 zł  
na dofinansowania likwidacji barier architektonicznych, w komunikowaniu się 
i technicznych (załącznik nr 1 pkt 5). Kwotę 40 000 zł przeznacza się na rehabilitację 
zawodową w związku z zainteresowaniem osób niepełnosprawnych kosztami 
wyposażenia stanowiska pracy osoby niepełnosprawnej ze strony pracodawcy (załącznik 
nr 2 pkt 2). Proponowany podział środków został przygotowany przez Powiatowe Centrum 
Pomocy Rodzinie w Gostyniu w uzgodnieniu z Powiatowym Urzędem Pracy 
oraz Powiatową Społeczną Radą ds. Osób Niepełnosprawnych. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr 
Gorynia poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów 
„za”.  
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Alfred Siama poinformował, że Komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 7 głosów „za”.  
 
Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski poinformował, że Powiatowa Społeczna 
Rada ds. Osób Niepełnosprawnych zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  
Opinia stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Uchwała Nr VIII/81/11 19 w sprawie zmiany Uchwały Nr VI/47/11 z dnia 31 marca 
2011 r. w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej 
osób niepełnosprawnych, realizowanych w ramach środków Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot 
na poszczególne zadania została podjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
 
Ad. 8 g) 
Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego przedstawiła Skarbnik 
Eleonora Gościniak. 
Poinformowała, że zgodnie z przepisem art. 12 pkt 8 lit c ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. 
o samorządzie powiatowym do wyłącznej właściwości rady powiatu należy zaciąganie 
długoterminowych pożyczek i kredytów. Kredyt zaciągany jest na sfinansowanie 
planowanego deficytu oraz spłaty rat kredytów. Podjecie uchwały pozwoli rozpocząć 
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procedurę zamówień publicznych i wyłonienie banku. Kredyt zaciągany będzie 
w transzach, w stosunku do potrzeb. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr 
Gorynia poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Uchwała Nr VIII/82/11 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego została 
podjęta w wyniku głosowania- 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” przy 4 głosach 
„wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych.  
 
Ad. 8 h) 
Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2011 r. przedstawiła 
Skarbnik Eleonora Gościniak. 
Poinformowała, że Zarząd na posiedzeniu w dniu 1 czerwca 2011 roku przyjął projekt 
uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu 
na 2011 rok. Zmiany w planie dochodów: 
1. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 1.500 zł w DPS w Chumiętkach z tytułu 

otrzymania pomocy finansowej z apteki Kalisoras – dz.852 rozdz.85202 § 0970 
2. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 670 zł w DPS w Chumiętkach z tytułu sprzedaży 

złomu – dz.852 rozdz.85202 § 0870. 
3. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 89.900 zł z tytułu otrzymania środków z rezerwy 

subwencji ogólnej na dofinansowanie inwestycji „Przebudowa dr. pow. 4803 P m. 
Poniec – ul. Rydzyńska granica powiatu (Promykowo) – Moraczewo – Kłoda” – dz. 758 
rozdz.75802 § 6180. 

4. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 32.102 zł w DD w Bodzewie z tytułu pozyskania 
środków od sponsorów – dz. 852 rozdz.85201 § 0970. 

5. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 6.202 zł w DPS w Chwałkowie z tytułu wpływu 
środków z odszkodowania – dz. 758 rozdz.75814 § 0970. 

6. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 329.490 zł na realizację programu „Aktywni 
razem. Program aktywizacji zawodowej i społecznej w Powiecie Gostyńskim” – dz.853 
rozdz.85395 § 2007 – 312.923 zł, § 2009 – 16.567 zł. 

Ogółem kwota dochodów zwiększa się o kwotę 459.864 zł. Zmiany w planie wydatków: 
1. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 2.170 zł w DPS w Chumiętkach na bieżące 

zakupy – dz.852 rozdz.85202 § 4210. 
2. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 32.102 zł w DD w Bodzewie na wynagrodzenia 

dla opiekunek, organizację wypoczynku letniego, remonty – dz.852 rozdz.85201 § 4170 
-1.300 zł, § 4270 – 20.802 zł, § 4300 – 10.000 zł. 

3. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 6.202 zł w DPS w Chwałkowie na usunięcie 
skutków zalania pomieszczeń przez topniejący śnieg – dz.852 rozdz.85202 § 4270. 

4. Przeniesienie planu wydatków w kwocie 50.000 zł z zadania zakup samochodu 
dla KPP w Gostyniu – dz. 754 rozdz.75495 § 6060 na fundusz wsparcia dla KPP – 
dz.754 rozdz.75405 § 6170. 

5. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 11.000 zł na fundusz wsparcia dla KPP – zakup 
samochodu – dz.754 rozdz.75405 § 6170. 
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6. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 329.490 zł w PCPR w Gostyniu na realizację 
programu „Aktywni razem. Program aktywizacji zawodowej i społecznej w Powiecie 
Gostyńskim” – dz.853 rozdz.85395. 

7. Przesunięcie planu wydatków w kwocie 390.662 zł z zadania Termomodernizacja 
budynków dydaktycznych w ZSR w Grabonogu – dz.801 rozdz.80130 § 6057, § 6058 
na pozostałe koszty inwestycji nie ujęte w projekcie w kwocie 358.162 zł – dz.801 
rozdz.80130 § 6050 oraz na zadanie: 
- Przebudowa wewnętrznej instalacji elektrycznej w ZSR w Grabonogu w kwocie 

6.500 zł – dz.801 rozdz.80130 § 6050, 
- Budowa podjazdu dla osób niepełnosprawnych na terenie ZOL w kwocie 26.000 zł 

– dz. 851 rozdz.85111 § 6050. 
8. Zwiększenie rezerwy celowej na wydatki inwestycyjne o kwotę 89.900 zł – dz.758 

rozdz.75818 § 6800. 
9. Zmniejszenie rezerwy ogólnej o kwotę 11.000 zł – dz.758 rozdz.75818 § 4810. 
10. Przesunięcia w planie wydatków pomiędzy działami, rozdziałami i paragrafami 

w Starostwie, DPS w Chumiętkach, PCPR w Gostyniu, PODGiK w Gostyniu. 
Ogółem kwota wydatków zwiększa się o kwotę 459.864 zł.  
Zarząd na posiedzeniu w dniu 16 czerwca 2011 roku przyjął autopoprawkę do projektu 
uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu 
na 2011 rok. Zmiany w planie wydatków: 
1. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 85.800 zł na ubezpieczenie majątku Powiatu 

Gostyńskiego– dz.700 rozdz.70005 § 4430. 
2. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 38.000 zł w ZSR w Grabonogu na malowanie 

pokoi w budynku Internatu – dz.854 rozdz.85410 § 4270. 
3. Zmniejszenie planu wydatków o kwotę 38.000 zł z zadania Termomodernizacja 

budynków dydaktycznych w ZSR w Grabonogu – dz.801 rozdz.80130 § 6050. 
4. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 4.000 zł w ZSOiZ w Pogorzeli na dofinansowanie 

zakupu sprzętu do funkcjonowania szkolnego radiowęzła – dz.801 rozdz.80130 § 4210 
– 3.000 zł, § 4300 – 1.000 zł. 

5. Zmniejszenie rezerwy ogólnej o kwotę 4.000 zł – dz.758 rozdz.75818 § 4810.  
6. Zmniejszenie rezerwy na wydatki inwestycyjne o kwotę 85.800 zł – dz.758 rozdz.75818 

§ 6800. 
7. Przeniesienia w planie wydatków w dz. 801 rozdziale 80130 pomiędzy paragrafami 

z § 6050 na § 6059 kwoty 154 zł. 
8. Przesunięcia w planie wydatków pomiędzy działami i paragrafami w SP w Gostyniu. 
Ponadto Skarbnik zaproponowała dodanie jeszcze jednej zmiany w załączniku nr 2 
w rozdziale 85195 pozostała działalność w ochronie zdrowia przesunięcie z § 4300 
na §4370 kwoty 400 zł.  
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr 
Gorynia poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów 
„za”. 
 
Przewodniczący Robert Marcinkowski zapytał, skąd tak duża kwota na ubezpieczenie 
majątku powiatu. 
Sekretarz Leszek Maliński poinformował, że w tym roku prowadzono postępowanie 
na ubezpieczenie majątku powiatu, którego wynikiem jest stuprocentowy wzrost składki. 
Wzrost uzasadniony jest szkodowością, którą wykazuje powiat. W trakcie trwania 
poprzedniej, trzyletniej umowy zapłaciliśmy składkę w łącznej wysokości 191.000 zł, 
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a uzyskaliśmy zwrot w wysokości ok. 190.000 zł. W ubiegłym roku wszyscy 
ubezpieczyciele płacili dosyć duże odszkodowania w związku z powodziami, co również 
ma wpływ na wzrost składki. Ponadto w ciągu 3 lat znacznie wzrosła wartość majątku 
powiatu. Były propozycje ubezpieczycieli na inne formy ubezpieczenia, gdzie wartość 
miała zostać ustalona wg wartości rzeczywistej a nie odtworzeniowej. Ponieważ wpłynęła 
1 oferta zaproponowano jej przyjęcie i tym samym zabezpieczenie środków w budżecie 
powiatu na zapłatę zwiększonej składki.  
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał, od kogo ta oferta wpłynęła. 
Sekretarz Leszek Maliński odpowiedział, że ofertę złożył Zakład Ubezpieczeń – 
Concordia Polska Towarzystwo Ubezpieczeń Wzajemnych. 
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał, czy jest to kwota wynosi 160.000 zł i czy obejmuje 
ona cały majątek łącznie z drogami.  
Sekretarz Leszek Maliński wyjaśnił, że jest to całość ubezpieczenia powiatu- OC 
i majątek. 
Radny Jarosław Jędrkowiak zwracając się do Skarbnik Powiatu zapytał o przedstawiony 
w autopoprawce punkt – Komenda Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej- wydatki 
na zakupy inwestycyjne jednostek budżetowych- planowane było 565.000 zł z czego 
zdjęto 405.000 zł.  
Skarbnik Eleonora Gościniak poinformowała, że środki te przesunięto na fundusz 
wsparcia dla Komendy, ponieważ przepisy o komandach powiatowych państwowych 
straży pożarnych nie pozwalają na przekazanie środków bezpośrednio do Komendy jako 
jednostki. Środki, które powiat otrzyma od Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 
w kwocie 300.000 zł, 5.000 zł od sponsorów oraz 100.000 zł środków własnych powiat 
przesuwana do Funduszu wsparcia, aby Komenda Wojewódzka mogła zrobić przetarg 
na zakup samochodów dla jednostek, w tym dla Gostynia. Kwota 160.000 zł uzyskana 
od Wojewody zostanie zabrana i przesunięta do innego powiatu, a za nasz powiat będzie 
płacił Urząd Marszałkowski.  
 
Autopoprawka do projektu uchwały została przyjęta w wyniku głosowania- 17 
głosów „za”, 1 głos „przeciw” przy 1 głosie „wstrzymującym się” 
 
Uchwała Nr VIII/83/11 w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2011 rok 
została podjęta w wyniku głosowania- 17 głosów „za”, 1 głos „przeciw” przy 1 głosie 
„wstrzymującym się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych.  

 
 
Ad. 8 i) 
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia informacji o stanie środowiska i działalności kontrolnej 
Wielkopolskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska w Powiecie Gostyńskim 
w roku 2010 przedstawił Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski, 
Poinformował, że zgodnie z art. 8a ust. 1 ustawy z dnia 20 lipca 1991 r. o Inspekcji 
Ochrony Środowiska rada powiatu przynajmniej raz w roku rozpatruje informację 
wojewódzkiego inspektora ochrony środowiska o stanie środowiska na obszarze 
województwa. W dniu 6 czerwca 2011 Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska 
w Poznaniu przedłożył informację o stanie środowiska w Powiecie Gostyńskim w 2010 
roku. W związku z powyższym przedkładam wymienioną informację wraz ze stosownym 
projektem uchwały. Informuję również, że zgodnie z art. 8a ust 2 cytowanej ustawy radzie 
powiatu służy prawo do określania, w drodze uchwały, kierunków działania właściwego 
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organu Inspekcji Ochrony Środowiska, w celu zapewnienia na danym obszarze należytej 
ochrony środowiska.  
Przewodniczący poinformował, że Pan Jacek Matuszewski nie mógł być dzisiaj obecny, 
ale jest możliwość kontaktu telefonicznego bądź przesłania pytań drogą pocztową.  
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Aleksander 
Dolczewski poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 5 głosów 
„za”.  
 

Salę posiedzeń opuścił Starosta Andrzej Pospieszyński. 
Na sali pozostało 18 radnych. 

 
Radny Alfred Siama poinformował, że w sprawozdaniu zainteresował Go jeden wątek 
dotyczący badania promieniowania elektromagnetycznego. Na terenie Pogorzeli znajdują 
się aż 3 wieże telefonii komórkowej. Wiele lat temu, jako radny Gminy, w imieniu 
mieszkańców próbował dociec, czy te wieże nie wpływają negatywnie na ich życie. 
Otrzymał wówczas odpowiedź od ekspertów, że nie stwarzają one żadnego zagrożenia. 
W tej chwili coraz częściej eksperci mówią zupełnie inaczej, coraz częściej słyszy się 
głosy, że te urządzenia telekomunikacyjne mają negatywny wpływ na zdrowie ludzkie. 
W związku z powyższym chciałby zapytać, jaka jest procedura zgłaszania miejscowości 
na terenie powiatu do tego rodzaju monitoringu. Gdyby była taka możliwość, chciałby 
zgłosić Pogorzelę, aby mieć pewność, że te trzy urządzenia telefonii komórkowej nie 
zagrażają zdrowiu mieszkańców.  
Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski poinformował, że pytanie to zostanie 
skierowane do Inspekcji.  
Radny Jarosław Jędrkowiak poinformował, że uczestniczył kiedyś w spotkaniu 
dotyczącym tematu, o którym mówił przedmówca. Było to spotkanie z Panem Zbigniewem 
Gelzogiem, który jest bardzo zorientowany w tym temacie i Jego zdaniem te maszty są 
bardzo niebezpieczne. Osoba ta występuje też jako ekspert w procesach sądowych. 
Radny dodał, że dysponuje danymi kontaktowymi do Pana Gelzoga, które może 
udostępnić zainteresowanym.  
Radny Zdzisław Kowalczyk zapytał, czy jest takie miejsce, gdzie Pan Gelzog wygrał 
sprawę i gdzie zlikwidowano to źródło niebezpieczeństwa. Radny zaapelował, aby 
ostrożnie podchodzić do tego typu stwierdzeń, gdyż wszyscy posługujemy się telefonami 
komórkowymi. 
Radny Jarosław Jędrkowiak stwierdził, że Wiceprzewodniczący Kowalczyk źle zrozumiał 
Jego intencje. Nie chodzi tu o ograniczanie obecności telefonii komórkowej, lecz 
o ograniczenie negatywnych skutków poprzez np. odpowiednie dostosowanie parametrów. 
Radny Alfred Siama podkreślił, że nie chodzi mu o likwidację wież, ale o wyjaśnienie ich 
wpływu na zdrowie ludzkie. Sytuacja w Pogorzeli jest szczególnego rodzaju- jest to małe 
miasteczko i w promieniu 2 km są aż trzy wieże.  
Radny Zdzisław Kowalczyk poinformował, że te decyzje były wydawane wtedy, kiedy był 
Burmistrzem Pogorzeli, były wydawane na podstawie ekspertyz. 
Radny Alfred Siama zwrócił uwagę, że kiedyś eksperci mówili, że jest to bezpieczne, 
a teraz mówią coś zupełnie innego. Stąd też wymaga to powtórnego zbadania. 
Radny Aleksander Dolczewski stwierdził, że dokument dotyczy całej Wielkopolski, gdzie 
nie stwierdzono przekroczeń norm. 
Przewodniczący Robert Marcinkowski poinformował, że wyciąg z protokołu zostanie 
przesłany Panu Matuszewskiemu  
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Uchwała Nr VIII/84/11 w sprawie przyjęcia informacji o stanie środowiska 
i działalności kontrolnej Wielkopolskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony 
Środowiska w Powiecie Gostyńskim w roku 2010 została podjęta w wyniku 
głosowania- 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” 
podczas nieobecności 1 radnego. 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych.  
 
Ad. 8 j) 
Projekt uchwały w sprawie zgłoszenia kandydata na pozaetatowego członka Kolegium 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu przedstawił Sekretarz Leszek Maliński. 
Poinformował, że zgodnie z przepisami art. 15 ust. 3 ustawy o regionalnych izbach 
obrachunkowych „połowę składu kolegium izby stanowią członkowie powołani spośród 
kandydatów zgłoszonych do kolegium przez organy stanowiące samorządu 
terytorialnego”. W dniu 6 czerwca 2011 r. na stronach BIP Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu oraz Gazecie Prawnej ukazało się ogłoszenie Prezesa 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o konkursie na kandydata na pozaetatowego 
członka kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu. Zarząd Powiatu 
przedstawia Wysokiej Radzie projekt uchwały zgłaszającej kandydaturę Pani Aldony 
Pruskiej. Zgłoszenie wymienionej kandydatury pozwoli Pani Pruskiej wziąć udział 
w ogłoszonym konkursie. Pani Pruska jest radcą prawnym i pracuje w Regionalnej Izbie 
Obrachunkowej w Poznaniu. W okresie od dnia 30 marca 2005 r. przez 6 lat (okres 
kadencji) pełniła funkcję pozaetatowego członka kolegium RIO w Poznaniu. Ponadto pełni 
funkcję Rzecznika dyscypliny finansów publicznych właściwego w sprawach 
rozpatrywanych przez Regionalną Komisję Orzekającą w sprawach o naruszenie 
dyscypliny finansów publicznych w Poznaniu. Zgłaszana kandydatura w pełni spełnia 
wymagania formalne przewidziane przepisami ustawy o regionalnych izbach 
obrachunkowych i w przypadku wygrania konkursu przez Panią Pruską jej doświadczenie 
zawodowe będzie na pewno przydatne w pracach kolegium izby. 
 

Na salę obrad powrócił Starosta Andrzej Pospieszyński. 
Na sali obecnych jest 19 radnych. 

 
W dyskusji głosu nie zabrano.  
 
Uchwała Nr VIII/85/11 w sprawie zgłoszenia kandydata na pozaetatowego członka 
Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu została podjęta w wyniku 
głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
 
Ad. 9) 
Informację o działalności Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Roślin w Poznaniu 
na terenie Powiatu Gostyńskiego w 2010 r. przedstawił Kierownik Oddziału w Gostyniu 
Pan Roman Kluczyk. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Aleksander 
Dolczewski poinformował, że Komisja zaopiniowała informację pozytywnie- 5 głosów „za”. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
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Informacja o działalności Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Roślin w Poznaniu 
na terenie powiatu gostyńskiego w 2010 r. została przyjęta w wyniku głosowania- 
19 głosów „za”. 
 
Ad. 10) 
Odpowiedzi na zapytania. 
Wobec braku zapytań głosu w tym punkcie nie zabrano.  
 
Ad. 11) 
Wnioski i oświadczenia radnych. 
Przewodniczący Robert Marcinkowski złożył wniosek w sprawie wykoszenia poboczy 
przy drodze powiatowej w Daleszynie. 
Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg Grzegorz Mayer odpowiedział, że prace 
związane z wykaszaniem poboczy zaczną się w lipcu br.  
 
Ad. 12) 
Wolne głosy. 
Przewodniczący Robert Marcinkowski poinformował o pismach: 
§ Odwołanie dotyczące rozstrzygnięcia postępowania prowadzonego w trybie konkursu 

ofert o zawarcie umów na udzielenie świadczeń opieki zdrowotnej w rodzaju: 
ratownictwo medyczne. Pismo znajduje się do wglądu w Biurze Rady. 

§ Pismo dyrektora ZSO w Gostyniu Piotra Radojewskiego w sprawie powierzenia 
stanowiska dyrektora o treści: 

„W nawiązaniu do pisma z dnia 24 maja br. zawiadamiam, iż w związku z podjętą 
przez Zarząd decyzją powierzenia stanowiska dyrektora ZSO innej osobie, z dniem 
1 września br. przechodzę na emeryturę. Podjęta przez Zarząd decyzja, w zasadzie 
niczym nie usprawiedliwiona, spowodowała sytuację uniemożliwiającą mi dalsze 
zatrudnienie w szkole, tym bardziej, że towarzyszy jej element powszechnej 
kontrowersji, by nie rzec lokalnej sensacji. Rozumiem, że grono życzliwych mi, 
z powodu osiągnięć zawodowych, osób, zmieniło bezpodstawnie i radykalnie 
stanowisko. Póki Zarząd nie zechce ujawnić mi okoliczności jakie skłoniły go do 
podjęcia takiej decyzji, poty przyjmować będę, że każdy z członków Zarządu był 
przeciwny powierzeniu mojej osobie stanowiska na kolejną kadencję, był przeciwny 
dalszemu zatrudnieniu mnie w szkole. Okoliczności te czynią mój wniosek o pisemne 
przedstawienie zarzutów względem mojej osoby za uzasadniony, tym bardziej, 
że z informacji uzyskanych od p. Starosty dowiedziałem się, że „Zarząd długo 
debatował, ale nie znalazł nic na moją korzyść". W tej sytuacji, już posf factum, do nin. 
pisma załączam sprawozdanie z działalności dyrektora za okres minionej kadencji, 
które znane musiało być członkom Zarządu albowiem stanowiło załącznik 
do dokumentacji konkursowej i znajduje się w Starostwie. Należy przypomnieć 
członkom Zarządu Starostwa iż w roku 2009 i 2010 nasze liceum znalazło się 
w rankingu ogólnopolskim i zajęło 23 miejsce w Wielkopolsce na ponad 700 szkół. 
To wynik sukcesów młodzieży i nauczycieli w olimpiadach ogólnopolskich. W 2010 
roku Zarząd odmówił przyznania dodatkowych środków na zajęcia ze zdolną 
młodzieżą. Pomimo tego wielu nauczycieli zaangażowało się w pracę z uczniem 
zdolnym. Jednak trudno oczekiwać aby tak wymagające ogromnej pracy zadania, 
realizować systematycznie przez lata bez finansowego wsparcia nauczycieli. 
Ubolewania godnym wydaje się być „ brak czegokolwiek na moją korzyść" w świetle 
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uzyskiwanych corocznych nagród od Zarządu, uzyskania w minionym roku Nagrody 
Kuratora Oświaty, wyróżniającej oceny pracy i szeregu innych okoliczności jak choćby 
brak jakichkolwiek uwag i zastrzeżeń do mojej pracy. Czyż swoją dotychczasową 
działalnością nie zasłużyłem nawet na możliwość godnego i honorowego odejścia 
ze stanowiska? Zważywszy na podniesione wyżej okoliczności oczekuję 
merytorycznego wyjaśnienia zaistniałej sytuacji albowiem pełnione przeze mnie 
funkcje i ich publiczny charakter poddawany był i jest stałej ocenie społecznej. Każda 
niewyjaśniona sytuacja stwarza domniemanie zawinienia i podważa moje dobre imię, 
jakie , mam nadzieje, posiadałem w lokalnej społeczności. Brak jest przesłanek aby je 
unicestwiać.” 
Do dokumentu dołączone zostało sprawozdanie, które do wglądu znajduje się 
w Biurze Rady. 

§ Listy otwarty w sprawie powierzenia stanowiska dyrektora ZSO w Gostyniu. Pismo 
dostępne do wglądu w Biurze Rady.  

§ Poseł Andrzej Dera przesłał odpowiedź Wojewody Wielkopolskiego na stanowisko 
dotyczące ratownictwa medycznego. Pismo dostępne do wglądu w Biurze Rady.  

§ Pismo formy DANKO Hodowla Roślin Sp. z o.o. w sprawie naprawy drogi Szelejewo- 
Pogorzela w kierunku Bielawy Szelejewskie. Pismo zostało przesłane do wiadomości 
Rady Powiatu i znajduje się do wglądu w Biurze Rady. 

Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że w związku z informacjami, że znalazł się 
chętny na kupno pałacu w Kosowie prosi o potwierdzenie tej informacji 
oraz poinformowanie czy negocjacje dobiegły już końca i jaką kwotę ustalono, oraz czy 
pojawienie się pieniędzy na remont drogi na odcinku od drogi krajowej w kierunku wsi 
Kosowo było też elementem sprzedaży wiązanej ze sprzedażą pałacu. Ponadto Radny 
zapytał o pozew zbiorowy przeciwko Państwu Polskiemu, do którego przyłącza się 
Starostwo Powiatowej w ramach Związku Powiatów Polskich- na jakim to jest etapie, jakie 
są realne szanse, ile powiatów się zgłosiło, kto jest inicjatorem tego przedsięwzięcia.  
Starosta Andrzej Pospieszyński odpowiadając na pierwsze pytanie powiedział, 
że po dwóch latach nieużytkowania tego obiektu następowała jego degradacja, były obawy 
co do szczelności dachu, stanu centralnego ogrzewania. Przepisy prawa utrudniają 
sprzedaż obiektów, gdyż po rokowaniach trzeba odczekać kilka miesięcy na wszczęcie 
ponowne procedury i ogłoszenie pierwszego przetargu. Co do ceny istnieje ograniczenie 
ustawowe, zgodnie z którym nie można zejść poniżej 40 proc wartości wycenionego 
obiekt. Tym razem kwota ostateczna została ustalona na kwotę 1.580.000 zł i oferent 
zaproponował, że zapłaci za ten obiekt w 3 ratach, z których pierwsza rata będzie w tym 
roku następne będą płatne przez dwa kolejne lata wraz z odsetkami. Starosta 
poinformował, że nazwisko kupca nie zostanie podane do publicznej wiadomości, gdyż 
zastrzegł, że nie wyraża zgody na przetwarzanie danych osobowych. Jeżeli nabywca 
dotrzyma warunków rokowań i wpłaci 1 ratę to przystąpimy do podpisu aktu notarialnego. 
Odnosząc się do sprawy remontu drogi do Kosowa zapewnił, że ze względu na zły stan 
musiała zostać naprawiona bez względu na sprzedaż pałacu. Do tej inwestycji dokłada 
środki również Gmina Gostyń. Odpowiadając na pytanie dotyczące pozwu zbiorowego 
Starosta poinformował, że Starostwo przystępuje do pozwu. 
Sekretarz Leszek Maliński powiedział, że z inicjatywą wystąpił Związek Powiatów 
Polskich. Również radni omawiali już te kwestie i prosili, aby powiat poczynił wszelkie 
możliwe kroki w celu uzyskania rekompensaty za pieniądze wypłacane mieszkańcom. ZPP 
przygotowało projekt pozwu zbiorowego i uruchomiło procedurę zbierania informacji 
odnośnie chętnych powiatów, które by do tego pozwu przystąpiły. Na dzień dzisiejszy 
Zarząd podpisał deklarację będącą oświadczeniem o przystąpieniu do tego pozwu. Koszty 
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to ok 5-10 tys. Zł. Trudno ocenić realną szansę na możliwość uzyskania zadośćuczynienia 
ze strony Skarbu Państwa.  
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał, czy pojawiły się jakieś nowe okoliczności, gdyż 
powiaty które występowały indywidualnie przegrywały w NSA.  
Sekretarz Leszek Maliński powiedział, że w informacji do ZPP należało podać, jakie 
w naszym powiecie zapadały orzeczenia sądowe. Te dane są dopiero zbierane i będą 
analizowane w skali kraju. Nie wiadomo czy ostatecznie ten pozew zostanie złożony.  
Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski podziękował Zarządowi Powiatu 
za przystąpienie do pozwu. Przystępując do pozwu zbiorowego pokazujemy że głos 
powiatów jest bardziej słyszalny. Być może skłoni władze do zastanowienia się nad tym 
tematem.  
Poseł Łukasz Borowiak poinformował, że wystąpił do Ministra Finansów przesyłając 
stanowisko Rady Powiatu Gostyńskiego. Stanowisko Ministra Finansów jest 
jednoznaczne, nie poczuwa się do odpowiedzialności. Inni parlamentarzyści również 
starają się zaangażować w działalność na rzecz jednostek samorządu terytorialnego 
przygotowując stosowne interpelacje czy też prowadząc obszerną korespondencję. Poseł 
poinformował, że zapoznał się z informacją, że jest przygotowywany zbiorowy pozew 
powiatów przeciwko Skarbowi Państwa. Parlamentarzyści z ziemi kalisko- leszczyńskiej, 
bez względu na opcje polityczne, wspólnie działają w tym kierunku, jednak Minister 
Finansów jest nieugięty, co zapewne wynika też z sytuacji finansowej kraju. Ten pozew da 
sygnał, że warto usiąść nad tym tematem i załatwić go pozytywnie dla jednostek 
samorządu terytorialnego. 
Radny Jarosław Jędrkowiak stwierdził, że nie do końca wieży iż cokolwiek uda się 
załatwić. Wybory parlamentarne jesienią powodują podejmowanie tego typu tematów, 
które niewątpliwie dają plusy, a gdyby to miało się zrealizować, to budżet państwa upadłby 
całkowicie. Podziękował jednak za inicjatywę, która powstała ponad podziałami.  
Przewodniczący Robert Marcinkowski zwrócił uwagę, że Rada Powiatu zajęła się tym 
tematem po wyborach. 
Radny Czesław Kołak powiedział, że za pośrednictwem Rady chciałby zwrócić się 
do WZIR-u z pytaniem, jakie prace są wykonywane w celu doprowadzenia do drożności 
na Rowie Polskim. Rolnicy się niecierpliwią, gdyż dwa lata łąki na terenie Janiszewa 
i Miechcina były zalane. Niewykonanie żadnych prac może doprowadzić do ponownego 
zalania. Fakt, że na dzień dzisiejszy jest susza doprowadza do tego że rolnicy posiali efekt 
mają słaby. To już trzeci rok, kiedy rolnicy ponoszą same straty. W związku z powyższym 
prosi o odpowiedź na kolejnej sesji na temat wykonanych tam prac.  
Radny Grzegorz Marszałek powiedział, że ma pytanie związane z ratownictwem 
medycznym. Od 10 lat na tej sali mówi się o ratownictwie zintegrowanym. Gdy takie hasło 
padło w terenie, samorządy, w tym nasz samorząd powiatowy przystąpił do realizacji tego 
zadania. Szybkie udzielenie pierwszej pomocy w trudnych sytuacjach dla życia ludzkiego 
to chyba tylko 4 min w teorii. W naszym powiecie zaczęliśmy tworzyć zintegrowane 
ratownictwo medyczne. Razem miały funkcjonować służby- straż pożarna, policja, szpital, 
izba przyjęć. W tej chwili to, co się dzieje wokół karetek pogotowia funkcjonujących 
na terenie naszego powiatu zostało zmarnowane, zostały zmarnowane środki samorządu. 
Nakłanialiśmy gminy, aby miejsca wyczekiwania karetek były godne pracy ratowników, 
kupowaliśmy karetki pogotowia. Tymczasem dopuszcza się do konkursu prywatne firmy, 
które mogą zamanewrować ceną. Zwracając się do posła powiedział, że reprezentuje on 
ludzi stanowiących prawo, warto by było zastanowić się w swych działaniach, 
czy ten biznes warto rozpoczynać na ludzkim życiu. Komenda Powiatowa Państwowej 
Straży Pożarnej jest przygotowana, a miejsca wyczekiwania karetek zostaną puste. Ludzie 
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pytają radnych, czy nie potrafią na to zareagować. Radny zaapelował w imieniu Komisji 
Samorządowo Organizacyjnej i Porządku Publicznego do Posła Pana Borowiaka, 
aby w tym temacie podjąć skuteczne działania. 
Poseł Łukasz Borowiak odpowiadając na pierwsze pytanie radnego w sprawie zadań 
melioracyjnych poinformował, że w ostatnim czasie prowadzi bogatą i obszerną 
korespondencję, gdyż zależy mu, aby dla powiatów gostyńskiego, leszczyńskiego, 
wolsztyńskiego, rawickiego znalazły się dodatkowe środki. Ostatnio otrzymał informację 
od Wojewody, który zwrócił się do Marszałka o odpowiedź, czy zostały zwiększone środki 
na zadania melioracyjne. Jest w stałym kontakcie z Panem Halcem, który odpowiada 
za meliorację na terenie naszego regionu, dodatkowo wystąpił z interpelacją poselską 
do Ministra Sawickiego o zwiększenie środków. Ma nadzieję, że do końca tego miesiąca 
otrzymam informację, którą prześle do zainteresowanych jednostek. Odnosząc się 
do sprawy ratownictwa medycznego poinformował, że przygotował pismo do Minister 
Zdrowia, na które otrzymał odpowiedź. Zgodnie z istniejącym prawem prywatne podmioty 
mogą uczestniczyć w konkursach. Zna sytuację w Gostyniu i w najbliższym czasie 
podejmie działania, trzeba zainteresować Wojewodę i inne instytucje tym, czy konkurs 
został rozstrzygnięty prawidłowo. Podkreślił, że parlamentarzyści, bez względu 
na reprezentowane opcje polityczne, w przypadku otrzymania informacji od jednostki 
samorządu terytorialnego z prośbą o rozwiązanie jakiegoś tematu, zaczynają działać.  
Pani Radojewska zabierając głos w sprawie pisma męża powiedziała, że liczy na to, 
że zostało odczytane ze zrozumieniem. Zarząd otrzymał pismo 31 maja br. i do dzisiaj nie 
ma odpowiedzi. Powiedziała, że Starosta udzielając wywiadu „Życiu Gostynia” 
konsekwentnie mówi o tym, że rozumie rozgoryczenie dyrektora Radojewskiego, ale ludzie 
na stanowiskach się zmieniają. Przyznała, że rozgoryczenie jest niemałe, ale nie z braku 
otrzymania stanowiska dyrektora na kolejną kadencję, tylko z powodu formy i sposobu 
w jaki zostało to przedstawione. Tłumaczenie, że takie jest prawo nie wystarczy. Należy 
pamiętać, że równolegle z paragrafami należy stosować normy obyczajowe obowiązujące 
w danej społeczności. Art. 30 Konstytucji Rzeczpospolitej gwarantuje każdemu 
obywatelowi życie w poczuciu sprawiedliwości, a to zostało zachwiane w tym przypadku. 
Wokół osoby męża są ciągle jeszcze niewiadome, które- ma nadzieję- zostaną 
rozwiązane.  
Radny Mikołaj Rogala zwracając się do Starosty odniósł się do sprawy sprzedaży pałacu 
w Kosowie, przypomniał IV sesję Rady Powiatu, gdzie Starosta na pytanie, czy znajdą się 
środki w budżecie na wykup gruntów pod budowę sali gimnastycznej w Zespole Szkół 
Zawodowych odpowiedział, że będzie to uwarunkowane sprzedażą Kosowa. Radny 
powiedział, że będzie trzymał Starostę za słowo i będzie napierał na wykup tych gruntów. 
Starosta Andrzej Pospieszyński odpowiedział, że sprzedaż pałacu jest, ale jest na raty. 
To nie był jedyny warunek nabycia gruntów przy ZSZ na ul. Poznańskiej. Drugim 
warunkiem na razie jest zbyt wysoka cena. Mam nadzieję, że sprzedający grunt obniży 
cenę, bo z naszej strony byłoby nadużyciem kupno tak drogiej ziemi. Być może uda się to 
wykonać w przyszłym budżecie. Starosta zwrócił uwagę, że cena powinna być podobna 
jak za ogródki działkowe, które kupujemy. Ponadto przypomniał, że tak samo było 
z gruntami pod rondo, gdzie sprzedający początkowo też żądali dużych kwot a jednak 
udało się cenę obniżyć.  
Radny Mikołaj Rogala powiedział, że nie chodziło mu o to, aby sprzedać Kosowo i zaraz 
kupować grunty, chciał tylko przypomnieć Staroście, że takie słowa padły i ma nadzieję, 
że Starosta dotrzyma słowa. 
Radny Jarosław Jędrkowiak zwrócił się z pytaniem do Starosty, czy nie odniesie się 
do słów Pani Radojewskiej. 
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Starosta Andrzej Pospieszyński powiedział, że się odniesie, ale nie w tej chwili. 
Radny Pan Jerzy Ptak powiedział, że jest jednym z pięciu członków Zarządu Powiatu, 
czyli jedną z tych osób, które podjęły decyzje o wyborze dyrektora szkoły. W ostatnim 
czasie ma miejsce rzecz bardzo kuriozalna. Nastąpiło ogłoszenie konkursu, do którego 
zgłosiły się 2 osoby, jedną z nich była osoba sprawująca funkcję dyrektora szkoły. Oba 
wnioski posiadały pewne błędy, na podstawie których zostały wyeliminowane z dalszego 
postępowania. Również wśród tych dwóch osób osoba sprawująca funkcję dyrektora 
złożyła błędną ofertę, tym samym nie dając szans Zarządowi na wybór. Gdyby dyrektor 
Radojewski złożył poprawną ofertę nie byłoby innego wyjścia, jak akceptacja. Stawianie 
pod zarzutem Zarządu czy Starosty za taką decyzję jest niesprawiedliwe. Przed ponad pół 
rokiem miały miejsce wybory samorządowe, ponad 12.000 ludzi głosowało na koalicję, 
która wyłoniła ten zarząd i w chwili obecnej stawianie go pod pręgierzem, wymuszanie 
innych decyzji jest nieuzasadnione w żaden sposób. Zarząd został wybrany nie tylko po to, 
aby podejmować decyzje tylko inwestycyjne ale również trudne decyzje kadrowe. 
Decydując się na nową osobę Zarząd podejmuje pewne ryzyko z tym związane. Podkreślił 
i zapewnił, że nie jest to decyzja przeciwko Panu Radojewskiemu, jest to decyzja za kimś 
innym, za kimś nowym. Zwrócił się prośbą, aby nie oceniać tego w kategorii ocen 
szkolnych- 2 i 6, że albo ktoś jest całkiem niedostateczny albo jest wzorowy. Nawet jeżeli 
ocenialiśmy wysoko dyrektora Radojewskiego nie znaczy to, że nie mamy prawa 
do podjęcia decyzji w tej sprawie.  
Pani Radojewska zwróciła uwagę, że na początku powiedziała, że ma nadzieje iż pismo 
zostało odczytane i wysłuchane w zrozumieniu. Powiedziała, że nie kwestionuje wyboru 
innej osoby, tylko formę, w jaki sposób dyrektorowi o tym powiedziano. To są dwie różne 
rzeczy. 
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że temat toczy się już długo, ale nie można 
mówić, że jest on kuriozalny. To, że budzi on kontrowersje nie wynika z jednostronnej 
decyzji czy osoby. Rozumie, że formalna część konkursu jest bardzo ważna. Jeżeli 
mówimy o oświadczeniu lustracyjnym, Pan Radajewski lustrował się 5-10 razy. Zapytał, 
o co naprawdę chodzi, gdzie jest drugie dno. Komisja konkursowa ma prawo do swojej 
decyzji i nikt tego nie podważa. Chodzi o całe środowisko, które jest zaniepokojone formą 
konkursu. Ponadto przypomniał, że ostatni konkurs, który się odbył na dyrektora szkoły też 
budził kontrowersje. Chciałby, aby ten temat został zakończony i zamknięty. 
Starosta Andrzej Pospieszyński powiedział, że podtrzymuje swoją deklarację, 
że przemyśli to co powiedziała Pani Radojewska i udzieli odpowiedzi, ale nie po to, aby 
satysfakcję sprawić Panu Jędrkowiakowi, który nie jest ani stroną postępowania, 
ani adwokatem Pana Radojewskiego. Z wielkiego szacunku dla dyrektora Radojewskiego 
nie będzie mówił dzisiaj więcej. Ponadto Starosta zwracając się do radnego Jędrkowiaka 
powiedział, aby nie mylić procedur z kontrowersjami, bo w jego oczach może to być 
do końca kontrowersyjne, natomiast nie chodzi tu o wyciąganie jakichś rzeczy, których nie 
ma. To radny stwarza sensację mówiąc, że są jakieś kontrowersje, niedomówienia. 
Oddzielną sprawą jest to, jak to przeżywa Pan Radojewski, a oddzielną jak radny to 
komentuje.  
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że ton wypowiedzi Starosty utwierdza go w 
przekonaniu, że ma rację. Gdyby nie było żadnych problemów, to i środowisko 
nauczycielskie opowiedziało by się inaczej, i nie byłoby listu wychowanków i problemu. 
Powiedział, że chce jawności, a Starosta jest w błędzie sądząc, że chce wywołać 
sensację.  
Starosta Andrzej Pospieszyński zapytał, o jaką część jawności tu chodzi.  

 



32 

 

Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że chodzi o przejrzystość pewnych procedur, 
na posiedzeniu wczorajszej Komisji były dwa sformułowania- że powierzono funkcję, 
później powołano na stanowisko. Okazało się, że znowu jest błąd pisarski- jak jest błąd to 
pisarski, jak jest ok to mamy sukces. Powiedział, aby zakończyć dyskusję, która 
do niczego nie prowadzi.  
Przewodniczący Robert Marcinkowski zwrócił uwagę, że to On może zakończyć 
dyskusję. Zwracając się do radnego Jędrkowiaka zapytał, czy radny chce dalej 
kontynuować. 
Radny Jarosław Jędrkowiak złożył wniosek o zakończenie dyskusji. 
Starosta Andrzej Pospieszyński przychylił się do wniosku Radnego Jędrkowiaka.  

 
Ad. 13) 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął ósme posiedzenie 
Rady Powiatu o godz. 16:20. 
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